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ACTA DE SESSIÓ DEL PLE DE L'AJUNTAMENT
19 / 2024

ASSISTENTS

Alcalde–president:
JORDAN FARNÓS, JORDI

Regidors i regidores:
ABELLÓ GINER, MARGARITA
ALBERICH BOSCH, SELENE
BEL ALEMANY, LLUÍS
BEL GUERRERO, MARIA DOLORS
BEL HOMEDES, JAUME
BONFILL MORENO, JOAN CARLES
CABALLÉ TUDÓ, MARIA PILAR
CARDONA IBAÑEZ, YOLANDA
GRAU FERRER, VÍCTOR
LLEIXÀ FORTUÑO, MAR
OLOGARAY ARASA, ÒSCAR
PEDRET PIJOAN, ROGER
REHUES GRAU, ANNA
RIPOLL CASTELLÓ, MÒNICA
RUPÉREZ MONREAL, SÒNIA
SOROLLA DURÁN, JORDI
TOMÀS AUDÍ, DOMINGO 
VALLESPÍ CERVETO, JOSÉ FRANCISCO
VIÑA ARIÑO, MARIA JESÚS

Secretari accidental:
GARCIA EGEA, MANUEL

Han excusat la seva assistència:
ROIGÉ PEDROLA, MERITXELL

Tortosa, essent les  disset hores  i trenta minuts del
dia tres de setembre de dos mil vint-i-quatre, prèvia
convocatòria  girada  a  l'efecte,  es  reuneixen  en
primera convocatòria al Saló de Sessions de la casa
consistorial,  els  membres  de  l'Excel·lentíssim
Ajuntament de Tortosa que al marge es relacionen,
a l’objecte de realitzar  sessió  extraordinària sota  el
següent

ORDRE DEL DIA

I. PART RESOLUTIVA

GOVERNANÇA MUNICIPAL

01 – Dictamen de proposta d’acord de modificació pressupostària núm. 15/2024.

02 – Dictamen de proposta d’acord de la determinació de les característiques i les retribucions del nou lloc
de treball de personal eventual de Cap de Gabinet de l’Alcaldia.

03 –  Dictamen de proposta d’acord d’aprovació del preu públic d’aparcament al  pàrquing de la plaça
d’Alfons XII per a l’any 2024.

04 – Dictamen de proposta d’acord d’aprovació de reconeixement extrajudicial de crèdit d’obligacions.

05 – Dictamen de proposta d’acord d’aprovació de reconeixement extrajudicial de crèdit d’obligacions.

PLANIFICACIÓ DEL TERRITORI

06 – Dictamen de proposta d’acord d’aprovació provisional de la modificació puntual del POUM consistent
en la modificació fitxa núm. 120 del catàleg d’edificis i conjunts urbans i rurals de caràcter històric, artístic
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i ambiental del municipi de Tortosa, Col·legi Sant Josep.

*-*-*

Intervenció del Sr. Alcalde

«Molt bona tarda. Benvinguts i benvingudes en esta sessió extraordinària del ple, avui dia 3 de setembre
de 2024, a les 17.30 hores; hores després d'haver acabat les festes de la Cinta. En primer lloc, excusar la
senyora Roigé i passem, per tant, a procedir als diferents punts d'este ple.» 

*-*-*

El president declara oberta la sessió i procedeix a tractar els punts inclosos a l'ordre del dia:

I. PART RESOLUTIVA

GOVERNANÇA MUNICIPAL

01 – DICTAMEN DE PROPOSTA D’ACORD DE MODIFICACIÓ PRESSUPOSTÀRIA NÚM. 15/2024.

Per l’alcalde, Sr. Jordi Jordan Farnós, es presenta i se sotmet a debat del Ple el següent assumpte:

«Vist  l’informe  proposta  d'aprovació  de  la  modificació  pressupostària  número  15/2024  de  crèdits
extraordinaris i suplements de crèdit finançats amb baixes de crèdits d'altres aplicacions i romanent de
tresoreria afectat. 

Vist l’informe d'Intervenció núm. 627/2024.

De conformitat amb el dictamen de la Comissió Informativa de Governança Municipal, emès en    sessió de
26 d’agost de 2024.

Al Ple d’aquest Ajuntament es proposa adoptar els següents ACORDS:

Primer.- Efectuar la següent modificació pressupostària de suplements de crèdit i  crèdits extraordinaris
finançats amb baixes de crèdit:

Baixes de crèdit
Descripció Aplicació (O-P-E) Projecte Import
Retribucions bàsiques funcionaris. Sous grup A1 SEC-92000-12000 13.528,27
Retribucions bàsiques funcionaris. Compl.Destí SEC-92000-12100 6.988,54
Retribucions  bàsiques  funcionaris.  Compl.
Específic

SEC-92000-12101 21.240,54

Seguretat Social SEC-92000-16000 11.003,06
Llars-treballs realitzats per altres empreses ENS-32300-22799 29.218,98

81.979,39

Suplements de crèdit
Descripció Aplicació (O-P-E) Projecte Import
Retribucions bàsiques personal eventual PRE-91200-11000 5.995,67
Retribucions complementàries personal eventual PRE-91200-11001 7.361,70
Seguretat Social PRE-91200-16000 3.935,82

17.293,19

Crèdits extraordinaris
Descripció Aplicació (O-P-E) Projecte Import
Aportació EMD Jesús – llars ENS-32300-46800 8.257,52
Aportació EMD Bítem-llars ENS-32300-46801 2.428,68
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Crèdits extraordinaris
Descripció Aplicació (O-P-E) Projecte Import
Parc de nadal - esdeveniments culturals JOV-33411-22609 18.000,00
Redacció projecte de renaturalització passeig de
Ribera

SER-17100-22706 18.000,00

Pla local d’implantació de carrils bici SER-13400-22706 18.000,00
64.686,20

Segon.- Modificar el destí dels préstecs que s’indiquen i pels imports que es relacionen seguidament:

Préstec: 2021/1/001 - Cajamar - Origen
Projecte Descripció Aplicació (O-P-E) Import
2021 2 SER 14 Millores al parc municipal Teodor Gonzalez SER-17100-61900 161.804,32

Préstec: 2021/1/001 - Cajamar - Destí
Projecte Descripció Aplicació (O-P-E) Import
2024 2 SER 6 Millora de camins SER-45400-61901 100.000,00

2024 2 SER 9
Instal·lació  de  sistemes  fotovoltaics  a  equipa-
ments municipals

SER-92000-62300 51.804,32

2024 2 SER 10
Millora de les instal·lacions del Centre d’Acollida
Animal

SER-17201-63200 10.000,00

161.804,32

Tercer.- Transferir desviacions acumulades del projecte 2021 2 SER 14 per un import de 161.804,32€ als
projectes i  pels imports esmentats i  efectuar  la  següent  modificació pressupostària  de suplements de
crèdit i crèdits extraordinaris finançats amb el romanent de tresoreria (afectat), i incorporar-la a l’annex
d’inversions del pressupost 2024 segons quadre que s’annexa a l’acord:

Finançament
Descripció Aplicació (O-P-E) Projecte Import Finançament
Romanent de tresoreria 87010 2021 2 SER 14 161.804,32 pr2021/1/001

Suplement de crèdit
Descripció Aplicació (O-P-E) Projecte Import Finançament
Inversió en camins municipals SER-45400-61901 2024 2 SER 6 100.000,00 pr2021/1/001
Instal·lació de sistemes fotovoltaics a
equipaments municipals

SER-92000-62300 2024 2 SER 9 51.804,32 pr2021/1/001

151.804,32

Crèdit extraordinari
Descripció Aplicació (O-P-E) Projecte Import Finançament
Millora de les instal·lacions del Cen-
tre d’Acollida Animal

SER-17201-63200 2024 2 SER 10 10.000,00 pr2021/1/001

Quart.- D’acord amb el que s’estableix a l’article 169 del RDL 2/2004, de 5 de març, pel qual s’aprova el
text refós de la Llei reguladora de les hisendes locals, exposar l’expedient al públic durant el termini de
quinze  dies  hàbils,  mitjançant  anunci  al  BOPT  i  al  tauler  d’anuncis  de  l’Ajuntament,  per  poder  fer
reclamacions.  Transcorregut  aquest  període  sense  que  se  n’hagi  formulat  cap  esdevindrà  aprovat
definitivament.»

«ANNEX: Modificació de l’annex d’inversions d’acord amb el següent:

-  Pàg. 3 / 33 -           MGE / erc



P-2024

Org Prg Eco Descripció Consignació R.O. AU ABI
Txfs 

capital Préstec
Reintegr. 
Préstec

Préstec 2021 
(Cajamar)

SER 17201 63200 Millora de les instal·lacions del Centre d'Acollida Animal 10.000,00 10.000,00

SER 45400 61901 Inversió en camins municipals 160.000,00 60.000,00 100.000,00
SER 92000 62300 Instal·lació sistemes fotovoltaics a equipaments municipals 451.804,32 400.000,00 0,00 51.804,32

Total Capítol VI ... 621.804,32 400.000,00 0,00 0,00 0,00 60.000,00 0,00 161.804,32

Fonts de finançament

»
*-*-*

Intervenció del Sr. Alcalde

“El primer punt és el Dictamen de proposta d'acord de la modificació pressupostària número 15/2024. Té
la paraula la regidora d'Hisenda, la senyora Maria Jesús Viña, per explicar-la.”

Intervenció de la Sra. Viña

“Gràcies,  alcalde; regidores,  regidors.  Molt  bona  tarda.  Avui  portem  al  plenari  una  modificació
pressupostària, que ja els hem informat en comissió, per un import global de 243.783,71  euros, i ara els
passaré  a  detallar  una mica  en què consisteix  cada una de les  partides que incorporem en aquesta
modificació.  En primer lloc,  hi  ha un suplement  de crèdit  per  un import  de 17.293,19 euros,  que  va
distribuït en diferents partides i que permet cobrir les despeses que genera la figura que el  govern té
previst cobrir fins a finals d'any del cap de gabinet. D'acord amb el que marca la legislació i com així també
consta a l'informe d'intervenció que acompanya este expedient, cal que la creació d'un lloc de treball per a
personal eventual comporti la modificació i l'ampliació de la plantilla orgànica. I en  este cas això serà el
següent  punt  de  l'ordre  del  dia  d'aquest  plenari.  Una  part  de  la  modificació,  també  de  crèdits
extraordinaris,  va  destinat,  per  una  banda,  8.257,52  euros  a  les  llars  d'infants  de  l'EMD  de  Jesús  i
2.428,68 a l'EMD de Bítem per cobrir els imports necessaris per fer front a les despeses generades pels
serveis prestats i amb relació també a la necessitat de transferir el finançament de les escoles bressol que
fa el Departament d'Educació. Hi ha també una partida de 18.000 euros per a la redacció del projecte de
renaturalització del passeig de Ribera. I una altra partida de 18.000 euros per poder elaborar el Pla local
d'implantació dels carrils bici. Està previst també una partida de 18.000 euros per a la realització del Parc
de Nadal, segons la petició elaborada pel departament corresponent. A la vista d'esta petició, el  govern
considera que cal mantindre la partida inicial de subvenció ja existent al pressupost que havíem aprovat
inicialment este Govern, per si és possible implementar-la, però que a la vegada cal tindre una altra partida
per a les possibles eventualitats que hi pugui haver i que no ens quedarem sense tindre el Parc de Nadal,
perquè aquest Parc de Nadal puga ser realment una realitat. Per acabar esta modificació, s'aplica també
una variació a les inversions finançades en préstec, amb la qual cosa anirien destinats 100.000 euros a la
millora de camins, 51.804,32 a la instal·lació de sistemes fotovoltaics i equipaments municipals -saben
vostès que al pressupost inicial també hi havia diners i hi havia diners també a la modificació-, i ja hem
explicat que van destinats a finançar els panells solars del Pavelló firal, del Pavelló de Ferreries i de l'Escola
de la Mercè. I per últim, destinarem 10.000 euros a la millora de les instal·lacions del Centre d'Acollida
d'Animals. Per tant, estès són les partides que avui posem a la seua consideració en este plenari per a la
modificació pressupostària que els presentem. Gràcies.”

Intervenció del Sr. Alcalde

“Moltes  gràcies,  senyora  Viña.  Té  la  paraula  la  senyora  Selene  Alberich,  en  representació  del  grup
municipal de la CUP.”

Intervenció de la Sra. Alberich

“Gràcies. Nosaltres avancem que ens abstindrem en esta modificació pressupostària. La modificació inclou
partides  que  són  fruit  del  pacte  i  del  treball  conjunt  amb  el  govern,  com  la  instal·lació  de  sistemes
fotovoltaics en equipaments municipals o l'elaboració d'un pla local d'implementació de carrils bici. També
recull actuacions necessàries i que eren una assignatura pendent de l'anterior govern, com la millora de
camins  o  la  millora  de les  instal·lacions del  Centre  d'Acollida  d'Animals.  Però  malgrat  això,  la  CUP no
compartim la decisió de l'actual govern de recuperar el cap de gabinet i creiem que és una decisió que els
apropa més a les polítiques de Junts que no pas a les de la CUP. La CUP ens hem posicionat sempre en
contra  dels  càrrecs  de  confiança,  bàsicament  perquè  creiem  que  no  és  una  garantia  de  fer  millors
polítiques i que contribueix a augmentar la desafecció de la ciutadania amb la política i les institucions, tot
generant la imatge que el pas per la política serveix per a l'enriquiment personal i l'auto-projecció. En este
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sentit,  considerem que la contractació de personal  hauria de basar-se en els mèrits i  la  competència
tècnica, i no en la lleialtat política. En este sentit, volem fer un toc d'atenció al govern i avisar-los que el vot
de confiança i el temps de prudència que els hem donat ja s'acaba i que, com vam explicar, el pacte
d'estabilitat no suposarà un xec en blanc. I això vol dir que a la CUP ens trobaran en tot allò que implique
posar esta institució al servei de la ciutadania, però que no ens hi trobaran en tot allò que ens semble que
és reproduir les polítiques de sempre. La CUP estarà per sustentar canvis  a les polítiques, però no per
sustentar un simple canvi de cadires. Per tant, avui els hi diem al govern que en este sentit es comencin a
posar les piles i demostrin a la ciutadania que este canvi ha valgut la pena.”

Intervenció del Sr. Alcalde

“Gràcies, senyora Alberich. Té la paraula el senyor Ologaray, en representació del grup municipal de Junts
per Tortosa.”

Intervenció del Sr. Ologaray

“Gràcies, alcalde; regidores, regidors. Avui porten a aprovació una modificació pressupostària i com en tot,
convé que hi destinéssim un temps perquè cal que els tortosins i les tortosines sàpiguen què és el que
vostès estan portant a aprovació. La gestió del pressupost no és més que un reflex de les prioritats del
govern. Aquí veurem què és el que hi treuen, perquè deixa de ser una prioritat per a vostès i veurem què és
el que hi fiquen. És a dir, que fa uns mesos no era prioritari, però sembla que ara sí que ho és, i per això
entenem que és una modificació pressupostària de la qual n'hem de parlar. I nosaltres avui aquí volem
parlar-ne perquè volem que ens expliquin moltes coses, i els insto, per tant, a què ens responguin després. 

Anem per parts. Primer cal veure d'on surten estos recursos per finançar la modificació pressupostària, és
a dir, quines baixes hi ha. Utilitzen els diners que quedaven per gastar al Parc municipal d'una partida del
pressupost  del  2022.  Se'n  recorden  quan  el  Sr.  Jordan  deia,  quan  va  accedir  a  l'alcaldia,  aquella
animalada que només li quedaven 30.000 euros?  Doncs és curiós que ara faci una baixa de crèdit de
162.000 euros d'uns recursos que l'any passat ja estaven. Com pot ser, si segons ell, només tenia 30.000
euros? Una vegada més es demostra que va mentir.  Però anem al quid de la qüestió perquè el  Parc
municipal tots sabem com està. Estos dies de festes ho hem pogut veure. I ara vostès trauen estos diners
que el nostre govern municipal el 2022 vam posar per destinar. Durant l'últim any al parc  només s'han
posat dues papereres i, per tant, queda clar que el Parc municipal no ha estat ni és una prioritat per a este
govern.  I  una  altra  de  les  baixes  de  crèdit  són  els  recursos  que  pretenien  vostès que  van  posar  al
pressupost destinat a les llars d'infants. Se'n recorden d'estos recursos i d'estes llars d'infants? Són aquells
recursos que van posar al pressupost del 2024 i que encara al març ens deien que sí, que sí, que les llars
es posarien en funcionament al setembre. Crec que ja no els he de recordar per què han endarrerit un any
l'obertura de les llars, perquè tothom sap que van haver de presentar fins a quatre vegades la subvenció
perquè els ho van denegar al no presentar-la correctament. I això, encara que tinguin excuses per a totes
les vegades que els ho van denegar, només respon a la seua incapacitat de gestió. I mentrestant, Tortosa
no té places per als infants que es troben en una situació de vulnerabilitat, com sí que passava fins a
l'estiu del 2023, on gràcies a la col·laboració publicoprivada es garantien aquestes places. Dels dos anys i
mig d'alcaldia del Sr. Jordan, durant com a mínim dos, els infants vulnerables no hauran pogut disposar
d'una plaça a la ciutat. 

Bé, anem a veure què volen fer amb estos diners que no destinaran ni al parc ni a les llars d'infants. Fa
més d'un any vostès van fer una modificació pressupostària donant de baixa dues partides. També va ser
per festes, si ho recorden. La primera per fer la rampa que connecta la Via verda amb l'avinguda de l'Estadi
i que connecta dos instituts de la ciutat, el complex esportiu WIN i les instal·lacions esportives. I la segona,
la continuació del carril bici que uneix els terrenys de Renfe i Ronda Docs amb el carrer Ferran d'Aragó.  Dos
trams de carril bici que uneixen parts d'una xarxa ja existent, reivindicats pels instituts, per les associacions
de veïns i pels usuaris de la bicicleta. Dues actuacions que no és que fossin meres idees o anuncis, sinó
que eren dues actuacions que comptaven amb els recursos, el pressupost i amb els projectes redactats. I
quan van decidir retirar estòs recursos per fer els dos trams, que recordo que el nostre govern ja els havia
deixat els projectes fets, llavors van dir que no farien cap carril bici més fins que no tinguessin un pla.
Nosaltres ja els vam dir que per fer una rampa o per connectar carrils bici que ja existien, no calia fer un
estudi perquè és evident que cap pla dirà que no es connectin els carrils bici ja existents. I aquí, al final,
tornem a veure la preocupació que té el  govern tripartit  pels carrils bici,  que ve a ser  la mateixa que
l'anterior tripartit. En vuit anys van fer uns 300 metres de carril bici. En canvi, els nostres governs van fer
més de 12 quilòmetres de carril bici. Aquí es veu la diferència. I una altra mostra que els carrils bici per a
vostès no són importants és el pressupost d'enguany. No van destinar ni un euro per a carrils bici i ara, el
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mes de setembre, fan una modificació pressupostària per aportar diners per fer un estudi. I aquí tenim un
altre dubte. No entenem com és que volen fer ara aquest estudi si encara tenim en redacci ó el Pla de
Mobilitat  Sostenible  que  vam deixar  a  punt  de licitar  el  passat  mandat.  Tenim encarregat  un  Pla  de
Mobilitat Sostenible amb un cost de més de 60.000 euros, on a la licitació ja es determina de forma
específica que cal planificar el condicionament i ampliació de la xarxa per a bicicleta i, a més a més, tot un
seguit  d'accions  com són  dissenyar  nous  eixos  de carril  bici,  garantir  la  connexió  adequada  amb els
intercanviadors  de  transport,  estacions,  autobusos  i  Renfe,  facilitar  els  itineraris  aconsellats  per  al
desplaçament  amb bicicleta, fomentar  la seguretat  i  convivència entre ciclistes,  vianants i  la  resta de
mitjans de transport, donar continuïtat als itineraris de ciclistes, millorar la senyalització específica per als
ciclistes, definir punts o àrees d'estacionaments per a bicicletes i estudiar la viabilitat de la implantació de
sistemes de lloguer públic de bicicletes. I un llarg etcètera. Ens podrien explicar vostès per què ara diuen
que necessitem gastar-nos 18.000 euros en un altre estudi quan tenim este pendent?  Sembla  ser  que
vostès només fan que encarregar estudis. Segurament perquè és l'únic que saben fer: pagar perquè algú
pensi per vostès un estudi més d'estos que fan per allargar el temps i al final justificar la seva inacció al
capdavant del govern. A més, aquest estudi, si es fa, entenem que es farà bé. No tardarà  dues o tres
setmanes i, per tant, el pròxim pressupost tampoc podrem posar carrils bici. Per tant, vostè deixarà de ser
alcalde i no haurà fet ni un metre de carril bici a Tortosa. Ara, això sí, passejant-se en tàndem, vostè i el seu
segon tinent d'alcalde va ser la tònica habitual de la campanya electoral. 

Un altre dels imports que volen incrementar és la partida d'actuacions en camins municipals. És curiós
també. I aquí també cal tornar a repassar l'hemeroteca. Quan el govern municipal de Junts per Tortosa
destinàvem 340.000  euros  a  arranjar  camins, per  a  vostès  era  molt  poc  i  havíem  de  destinar  més
recursos. Ara,  en esta modificació,  vostès destinaran la  meitat  dels  recursos que teníem nosaltres  al
pressupost. Però per justificar això, també hi ha excusa: que Tortosa té més de 300 quilòmetres de camins
municipals i que això costa molt de mantindre. Sr. Jordan, li revelaré un secret estos 300 quilòmetres de
camins municipals són els mateixos que hi havia a l'anterior mandat. I aquestes declaracions seues ens
preocupen. No sabem si és que vostè, després de 12 anys a l'oposició, no sabia quants de quilòmetres de
camins té Tortosa o si és que ara ho utilitza d'esta manera per intentar justificar-se. No ho sabem. Ja ens
ho aclarirà. Però de vostès tot podria ser. L'actual regidora de Serveis fa uns mesos, en una reunió amb
veïns on li van demanar arreglar un camí de l'Horta de Pimpí, els va dir que allò no era terme de Tortosa, i
l'alcalde pedani de Vinallop sembla que tampoc té clares les titularitats dels camins, però bé. 

Anem a recordar també què hi havia pressupostat per a la via pública. Vostès van apujar els impostos, però
van rebaixar a la meitat els recursos destinats a la via pública. Recordo: un 60 % menys en voreres, un 35
% menys en parcs i jardins, un 76 % menys en eliminació de barreres arquitectòniques, un 20 % menys en
millores de l'enllumenat. I així podria seguir. Però com deia, i tornant als camins, en este pedaç que fan
ara, a final d'any, ben just arriben a la meitat del que vam destinar Junts per Tortosa al darrer pressupost, i
segurament de camins, com he dit, n'haurem de continuar parlant els propers plens. Perquè si es gasten
diners  en camins  que no són  propietat  municipal,  segurament  caldrà  ampliar  encara  més la  partida.
Després de les denúncies de la protectora als mitjans de comunicació i passant a un altre tema, han posat
una partida de 10.000 euros per millorar les instal·lacions de la gossera i a la nota de premsa van dir que
serà la  primera  vegada que l'Ajuntament inverteix  directament  per  millorar  les  instal·lacions del  refugi
d'animals.  Una  mica  de  rigor.  Primer,  perquè  esta  instal·lació  no  existia  quan  vam  entrar  al  govern
municipal i no va aparèixer per art de màgia, algú la va fer. Segon, perquè durant tots estos anys s'ha
invertit en recursos propis mitjançant diferents partides del pressupost municipal, partides genèriques. I
tercer, perquè els darrers anys també s'ha fet manteniment i molt, des de la brigada municipal. El que fa
vostè avui no és res més que una operació de màrqueting. Des del 17 de juny de l'any passat vostè podia
invertir a la gossera. No li cal tenir una partida concreta. Tenia partides genèriques. Hagués pogut invertir
en qualsevol d'estès partides del pressupost del departament de serveis que estan habilitades a tal efecte.
Però clar, a la gent de la protectora i als mitjans de comunicació els havia de donar alguna excusa per
justificar que durant més d'un any vostè no va invertir ni un euro al refugi d'animals. Però sap què passa?
Que al final s'agafa més prompte un mentider que un coix. En tot cas, si durant els 16, els 16 darrers anys
s'invertia des d'una partida genèrica i ara vostès volen una partida pròpia, facen el  que creguen, però
actuïn,  actuïn com més aviat millor.  Perquè és una llàstima que durant més d'un any no s'haja fet el
manteniment que correspon a la gossera.

I tenen també una partida per al Parc de Nadal, el Nadal Jove, i que els tortosins i tortosines han de saber
la realitat. Els voluntaris del Nadal Jove de l'any passat, una activitat que va acabar fa nou mesos, encara
no han rebut les gratificacions que habitualment reben. Davant la perplexitat dels joves que van col·laborar
com a voluntaris, hem seguit el tema en diferents comissions i fa uns mesos ho vam preguntar al ple.
Llavors el Sr. Grau ens va dir que ell ho solucionaria, que no ens preocupem de res. A hores d'ara encara
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no s'ha  solucionat.  No s'ha  solucionat  el  tema de l'any  passat  perquè els  voluntaris  no  han rebut  la
gratificació corresponent, però ara el que ens porten aquí és doblar els recursos previstos per al Parc de
Nadal Jove al pressupost. I aquí el nostre grup demanarem explícitament que consti en acta el que diu la
interventora al seu informe. Primer diu «En la sol·licitud del Departament de Joventut no es justifica el
caràcter específic i determinat de la despesa a realitzar i la impossibilitat de demorar-la fins a l'exercici
següent.» I a més, en les seves conclusions també diu que «la sol·licitud aportada pels òrgans gestors a
l'expedient  per  instruir  l'expedient  de  la  modificació  pressupostària  és  en  la  major  part  dels  supòsits
incomplerta, poc precisa i en un cas diferent a la modificació que s'instrueix.» És a dir, els informes estan
incomplets. Són poc precisos i en el cas que ens ocupa, fins i tot l'informe tècnic diu que faran una cosa,
però vostès en faran una altra. I  ara intentaré ser molt  pedagògic perquè ens pugui entendre tothom.
L'informe de l'àrea de Joventut diu que el que volen fer és  traspassar els 18.000 euros que ja tenen al
pressupost, al capítol 4, que són les subvencions a entitats, al capítol 2, el de despeses i serveis, perquè
en comptes que sigui una entitat que organitzi el Nadal Jove, el que volen fer és una externalització a una
empresa. Fins aquí res a dir, més enllà de la poca coherència entre el que prediquen i el que fan,  però això
la meva companya d'aquí al costat no té res a dir-los, doncs endavant amb l'externalització.

Ara l'informe també diu que es passin els diners d'un lloc a l'altre, però vostès en realitat no fan això. El que
fan és deixar els diners per a les entitats i no sabem si amb això pretenen pagar el que no van pagar l'any
passat i, d'altra banda, posar 18.000 euros més per licitar el Parc de Nadal. En comissió tampoc no ens
van dir..., no ens ho van deixar gaire clar, i  el regidor de Joventut tampoc no va informar a la comissió
corresponent si faran una cosa o una altra. És preocupant que a tres mesos del Parc de Nadal encara no
sàpiguen si ho farà una entitat o si es licitarà perquè ho faci una empresa, o si ho faran a mitges, o fins i
tot  si  faran  les  dues  coses.  Ara,  jo  de  vostès,  estaria  preocupat  perquè  no sé  com aniran els  joves
voluntaris que nou mesos després encara no han rebut la gratificació pactada, a dir-los enguany que tornin
a anar al Nadal a col·laborar amb el Parc infantil. 

Però bé, ja per anar acabant també, si el tripartit de Tortosa té un sinònim, és d'increment dels càrrecs de
confiança. Increment de càrrecs de confiança i també pujada d'impostos. Dos sinònims. Crec que este
segon tothom el té ben present. I avui vostè, amb aquesta modificació pressupostària que presenten, ens
donen un nou exemple, perquè vostès dedicaran a càrrecs de confiança un 42 % més del que dedicàvem
l'anterior mandat, i això és així, i  la ciutadania ho ha de saber. Han apujat els impostos als tortosins i
tortosines,  i  ara  incrementen  els  càrrecs  de  confiança.  Perquè  és  evident  que  la  gestió  del  govern
municipal els va gran, que necessiten moltes persones per intentar gestionar la ciutat i ho fan a través de
càrrecs de confiança, de coordinadors, de directors o de gerent. I per últim, dir-los,  tal com els vam fer
saber en comissió i els ho hem traslladat avui per escrit, que, com marca la normativa pressupostària i
d'acord  amb  l'article  11.1  de  les  bases  d'execució  del  pressupost,  que  determina  que  els  crèdits
extraordinaris són aquelles modificacions del pressupost de despeses mitjançant les quals s'assigna crèdit
per a la realització d'una despesa específica i determinada que no es pot demorar fins a l'exercici següent i
per  a la  qual  no hi  ha crèdit,  vist  que l'escrit  que figura a l'expedient  per  part  de la  unitat  d'alcaldia
simplement es manifesta, però ni es justifica ni s'estableix cap motiu ni cap raó pel que fa a per què no es
pot demorar. Entenem que l'expedient no està complert, està incomplert. I pensem que és motiu de nul·litat
de l'acord. Per això, en virtut de l'article 33 del Reglament Orgànic Municipal, els demanem que deixin este
punt sobre la taula i si no ho fan, ens reservem les accions oportunes al respecte. En tot cas, per tot el que
hem exposat,  perquè  nosaltres  no  podem donar  suport  a  la  modificació  que  incrementa  un 42 % la
despesa en càrrecs de confiança, si no deixen el punt sobre la taula, el nostre vot serà en contra. Gràcies.”

Intervenció del Sr. Alcalde

“Moltes gràcies. Senyor Ologaray, ja li avanço que no retirarem este punt de l'ordre del dia, i a més a més
s’ha fet servir el mateix sistema que es va fer servir per a nomenar el Sr. Pedret, avui dia també regidor del
seu grup i que també va ser càrrec de confiança de l'anterior govern. Dir-li també a la senyora Alberich que
continuarem treballant en totes aquelles coses que considerem que són importants per a la ciutat, que
compartim, com la implementació dels carrils bici. Avui mateix, també en aquesta línia, hem treballat des
de l'Ajuntament per demanar una nova subvenció i amb relació a totes les qüestions que ha fet el senyor
Ologaray, també als tortosins i tortosines dir-los que no es preocupin que tot allò que el govern municipal
creu i ha dit que farà, ho farem, i per això estem treballant en aquesta línia de millorar la via pública, amb
l'increment d'una partida de 100.000 euros per poder continuar arranjant esta extensa xarxa de camins
que tenim al nostre terme municipal i que és evident que és important que l 'anem recuperant i que, per
tant, anem invertint més perquè és necessària.

També tirarem endavant esta millora amb 10.000 euros del Centre d'Acollida d'Animals, perquè també,
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més enllà del que s'ha invertit  durant  este primer any de mandat  amb recursos propis d'este govern,
considerem que cal fer una inversió extraordinària davant de la situació en què es troben les instal·lacions i
també  davant  de  la  demanda  que,  malauradament,  es  necessita  amb la  gran  quantitat  d'animals
abandonats,  perquè cada  vegada  n'hi  ha  més.  O  també  tirarem  endavant  estos  projectes  de  posar,
d'instal·lar diferents plaques solars en diferents equipaments municipals perquè Tortosa pugue ser també
una ciutat capdavantera en la mitigació del canvi climàtic. Les úniques plaques solars que va trobar este
govern  eren les  del  WIN, trencades,  i  ara  anem avançant  en  esta  línia  de posar-ne  més  a  diferents
equipaments municipals i que també permeti reduir la factura de la llum. I també projectes importants  i
nous que encetem. O també estòs recursos econòmics que han d'anar a les diferents llars d'infants de les
EMD de Jesús i Bítem, entre d'altres. Per tant, entenc que s'aprovarà aquesta modificació amb 10 vots a
favor, 9 vots en contra i una abstenció. Té la paraula el senyor Ologaray.”

Intervenció del Sr. Ologaray

“Sí, senyor Jordan. Abans de tancar el debat, sé que té molta pressa perquè vol acabar amb el tema ràpid i
no vol que es debati, però entenc que els grups tenim un segon torn d'intervenció i, per tant, li demano que
ens doni el segon torn d'intervenció. Gràcies.”

Intervenció del Sr. Alcalde

“No tinc gens de pressa, senyor Ologaray, i li acabo de donar la paraula. Per tant, pot continuar.”

Intervenció del Sr. Ologaray

“Gràcies. Veig que a la seva intervenció no respon res de tots els dubtes que li hem plantejat, que al final
l'únic que fa és  tirar pilotes fora. Miri,  per exemple,  en via pública, vostès portaven al  pressupost  1,8
milions  d'euros  menys  que  el  govern  municipal  de  Junts  per  Tortosa  en  aquell  moment.  Ara  afegeix
100.000 euros. Es continuen quedant 1,7 milions d'euros menys que el pressupost que portàvem Junts
per Tortosa. Per tant, que vostè digui que ara inverteix més en via pública simplement és fals. Només cal
mirar el pressupost de l'any passat i només cal mirar el pressupost seu amb aquesta modificació. Parla de
plaques solars, miri, de plaques solars n'hi havia a l'escola del Reguers, n'hi havia a la Biblioteca i n'hi ha a
l'escola del Rastre. Per tant, jo crec que dir que no, que no se'n van instal·lar torna a ser mentida, perquè al
final el senyor Jordan, cada mentida que vostè diu se li acaba enganxant. La gent de la Biblioteca sap que
hi ha plaques solars a la Biblioteca. La gent de l'escola del Rastre sap que hi ha plaques solars a l'escola
del Rastre i la gent de l'escola Els Reguers sap que hi ha plaques solars a l'escola dels Reguers. Per tant,
quan vostè diu que no es van instal·lar plaques solars és que està mentint descaradament als tortosins i
tortosines.  Jo  el  que  voldria  és  que  ens contestés  a  tot  el  que  li  hem  dit  referent  a  la  modificació
pressupostària. Primer, per què es va mentir la ciutadania quan es va dir  el juny del 2023 que només
quedaven 30.000 euros? Per què ara volen encarregar un pla ciclista quan tenen licitat un pla de mobilitat
sostenible que els va costar més de 60.000 euros i que ja inclou la planificació ciclista? Tampoc mos ha
respost això. Tampoc no ens ha dit com pretenen resoldre la problemàtica del Nadal  Jove passat o com
pensen fer el Nadal Jove d'enguany. O és que encara no tenen clar si ho faran amb una entitat o si ho faran
a través d'una externalització? Pel que fa a la gossera, veig que ara ja admet que sí, que és cert que es va
invertir, però això no és el que els va dir fa una setmana als mitjans de comunicació, va dir que era la
primera vegada que s'invertia allí.

I de l'informe d'intervenció crec que ja li he llegit dos punts que jo entenc que vostè, com a alcalde que és,
hauria de comentar. I pel que fa a l'informe de la unitat d'alcaldia, no ens ha donat cap justificació de com
és que no hi ha este informe que hi hauria d'haver. I jo el que li torno a demanar és que deixi aquest punt
sobre la taula, en virtut de l'article 33 del Reglament Orgànic Municipal, que diu el següent «Qualsevol grup
o regidor podrà demanar, per causa justificada, que un assumpte quedi damunt la taula, ja sigui perquè
l'expedient  es  troba  incomplert  o  perquè  no  hagi  estat  de  manifest  per  a  consulta  de  manera
ininterrompuda des del moment de la convocatòria de la sessió. Als esmentats efectes, es considerarà que
un expedient no està suficientment documentat quan no contingui tots els documents, proves, informes,
resolucions d'alcaldia o acords d'òrgans col·legiats, notificacions i  resta de diligències concernents a la
tramitació legalment establerta segons la matèria que es tracti en cada cas. La petició de deixar un punt
damunt de la taula haurà de ser sotmesa a votació i, en cas d'assolir el vot favorable de la majoria simple,
el corresponent punt de l'ordre del dia restarà ajornat fins a la propera sessió ordinària del Ple municipal.»
La legislació vigent i les bases d'execució del pressupost, les que vostè va portar a aprovació, són molt
clares: per fer una modificació pressupostària cal justificar per què una partida s'ha de modificar ara i no
es pot demorar fins al pròxim pressupost i l'ofici d'alcaldia no justifica res. I passo a llegir-li l'ofici d'alcaldia
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perquè  tothom  sàpiga  què  diu  i  què  no  diu  «Davant  de  les  necessitats  del  Departament,  sol·licito  la
consignació pressupostària necessària,  urgent i  inajornable per poder disposar  de la figura del cap de
gabinet.» No justifica per què aquesta figura no es pot demorar fins a l'exercici vinent, com fa un any i mig
que no hi ha cap de gabinet com a càrrec eventual. Per tant, aquí no es justifica perquè és inajornable la
despesa, la  creació de la  dotació pressupostària  de la  plaça  de cap de gabinet  i  l'expedient  no  està
complert i, per tant, li torno a demanar que deixi el punt sobre la taula i que ho sotmeti a votació, tal com
determina el reglament. Gràcies.”

Intervenció del Sr. Alcalde

“Li torno a dir que no deixarem el punt sobre la taula perquè considerem, com el mateix informe diu, que
són necessitats que en estos moments el govern municipal preveu. A més a més, jo tinc aquí l'expedient de
la contractació del senyor Pedret, també en el seu dia com a càrrec eventual, i tampoc hi havia cap gran
justificació més que les necessitats urgents que deien per a l'organització dels Worlds Sports Games a l'any
2019, quan es va aprovar el 2017 aquest càrrec eventual i, per tant, hauria pogut anar en la mateixa línia.
En tot cas, no sé si el secretari municipal considera que és necessari que hi hague aquesta votació, com el
regidor acaba d'indicar, per a la retirada o no del punt de l'ordre del dia i , per tant, en funció d'això, tot...
[veu del secretari: «La facultat és de l’Alcalde»]  Molt bé. Per tant, entenc que el secretari ens diu que la
facultat és de l'alcalde i, per tant, no la retirarem. I en relació amb els altres temes, li torno a repetir,  este
govern treballarà, encara que no els agradi, per posar més plaques solars que mai a nivell de la ciutat de
Tortosa, treballarà i està treballant també en la implementació de diferents carrils bici a la nostra ciutat.

En  relació  amb  el tema  del  Nadal  Jove,  hi  ha  un  informe  favorable  d'intervenció  més  enllà  de  les
observacions. Estem a l'espera del que ens digui l'associació amb qui tradicionalment es treballava per a la
seua realització o no, i, per tant, per això hi ha esta previsió, per si finalment no és possible, atesa la
situació interna d'esta associació, i en esta línia, per tant, portem a terme esta modificació pressupostària.
Té la paraula, senyor Ologaray.”

Intervenció del Sr. Ologaray

“Gràcies, alcalde! Bé, anem per parts. En tot cas seguix tirant pilotes fora i seguix no responent a la majoria
de preguntes que hem fet,  però ja no li  respondré perquè entenc que si  no mos ha respost  en dues
vegades, és que vostè avui no té aquí la voluntat de respondre a tot allò que li planteja el grup majoritari
d'este Ajuntament. I li torno a dir, el que diu el ROM és que la petició de deixar un punt damunt la taula
haurà de ser sotmesa a votació. Vostè avui ha decidit no considerar, no deixar sotmetre a votació, i no
deixar que el ple decideixi si vol deixar el punt sobre la taula o no. Per tant, al final és la seua decisió. Vostè
creu que això està ben fet. Nosaltres entenem que falta l'informe i jo només voldria…, només per agafar
quatre dades. Vostè ara ha parlat  que això es va fer  igual que vam fer natros quan es va nomenar un
director dels World Sport Games. Home, jo crec que el nomenament d'un director dels World Sport Games
en si mateix ja es justifica. Tens un esdeveniment que són els World Sport Games i, per tant, per una causa
sobrevinguda,  necessites  nomenar  un  director  dels  World  Sport  Games.  Vostè,  del  cap  de  gabinet
d'alcaldia, va ser vostè qui va decidir suprimir la plaça, i ara, un any i mig després, diu que s'ha de tornar a
crear. No estem en contra que es torni a crear, però expliqui els motius per què fa un any i mig no ho
necessitava i per què ara sí. Que hi hagi  un informe on s'expliquin aquests motius. El que li diem és que
este informe no està. Ho vam dir en comissió, ho hem entrat per escrit , i,   avui al ple, vostè ens diu que
entén que està tot correcte. En tot cas, jo li torno a demanar que reconsideri deixar el punt sobre la taula,
si  vostè creu que no, li  avanço també que prendrem les opcions oportunes que tenim com a grup de
l'Ajuntament. I al final este discurs seu que diu que si fa el mateix que natros, si vostè es vol justificar
davant el seu electorat dient que fa el mateix que natros, per nosaltres, bé, però vostè al final deia que era
el del canvi, era el del canvi, però ara diu que fa el mateix que natros.  Crec que avui ja li ho ha dit, ja li ha
dit la meua companya d'aquí al costat que este vot de confiança s'està acabant. Vostè s'està justificant que
tot allò que suposadament nosaltres els diem, diuen que fan el mateix que nosaltres, encara que no sigui
cert, com ara, ja he explicat que és evident que el director dels World Sport Games era necessari per la
mateixa organització dels Jocs. Però bé, en tot cas, si vostè s'excusa d'esta manera, ja passarà factura
vostè amb els seus electors. L'únic que li diem és que aquí falta un informe. Este informe no hi  és i, per
tant, demanem que es deixi el punt sobre la taula. Gràcies.”

Intervenció del Sr. Alcalde

“Gràcies, senyor Ologaray. Quan dic que fem el mateix que vostès, no és en relació des del punt de vista
polític, sinó des del punt de vista administratiu, perquè vostès al final estan dient que no estan en contra
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que hi hagi un cap de gabinet, i a la vegada estan intentant aquí per manca, segons vostès, d'un informe,
de dir que es retiri l'ordre del dia. Perquè vostès l'únic que volen és posar bastons a les rodes, com s'ha vist
des del primer moment en este ple. Per tant, la incoherència és total i absoluta. Per una banda, estem a
favor  que hi haja un cap de gabinet d'alcaldia, però per una altra demanem un informe, un informe que
vostès, quan van nomenar el senyor Pedret com a càrrec de confiança, no estava. I per això estic dient que
vostès no poden demanar temes administratius que vostès tampoc incloïen o incorporaven als expedients.
I els World Sports Games es van realitzar el 2019 i la urgència va ser el novembre del 2017.

Per tant, la urgència s'haurien pogut esperar també dos o tres mesos. Per tant, este govern ara creu que és
necessari incorporar esta figura que tenen tots els ajuntaments de la mida de Tortosa o la majoria d'ells. És
cert  que  al  principi  de  mandat  consideràvem  que  no,  però  ara  hem vist  que,  des  del  punt  de  vista
organitzatiu, és necessari. Per tant, per això la incorporem. Insisteixo que més enllà d'això, hi ha altres
elements importants en aquesta modificació pressupostària, com els que he comentat abans. Entenc per
al·lusions que em demana la paraula el senyor Pedret. Té la paraula.”

Intervenció del Sr. Pedret

“Gràcies, senyor alcalde. No pensava intervindre perquè crec que no anava amb mi este tema, però ja que
vostè  em  ficava  en  la taula, doncs  en  parlarem.  Els  World  Sport  Games  comencen el  2019,  es  va
incorporar,  en este cas com a figura, com a director dels World Sport Games, el 2017, perquè així  ho
requerien els estatuts dels CESID per als World Sport Games. És un acord que es va prendre entre el
CESID, l'UCEC i l'Ajuntament de Tortosa. Si el 2019 hem d'incorporar un director dels World Sport Games,
faríem tard perquè van ser al juliol. Per tant, esta és la motivació i la necessitat que es tenia el 2017 de
contractar un director esportiu. Per tant, no té res a vore amb el que vostès aquí porten avui a aprovació,
però deu ser allò que tira porqueria, que sempre alguna cosa queda.”

Intervenció del Sr. Alcalde

“No, senyor  Pedret,  no es tirar porqueria,  és simplement qui tira porqueria és el  seu grup municipal  i
simplement el que fem és recordar, recordar, que ja sabem que van ser el 2019, però que vostès de
manera urgent el 2017, el novembre, van aprovar això i tampoc hi havia una justificació més que una línia
en este sentit, la mateixa justificació que hi ha  a l'actual expedient. Per tant, era tan lícit que vostès en
aquell moment ho fessen, com tan lícit és que ara l'actual govern municipal ho face. I és per això que ho
recordo i els expedients són els que són i la situació és la que és. Senyor Ologaray, ja, ja, no hi ha més
al·lusions. Ja hi ha hagut tres intervencions de manera extraordinària, la tercera, i,  per tant com he dit
abans, passem a la…”

Intervenció del Sr. Ologaray

“És per una qüestió d'ordre.”

Intervenció del Sr. Alcalde

“Per una qüestió d'ordre amb relació a quin tema?”

Intervenció del Sr. Ologaray

“El Reglament Orgànic Municipal determina tres intervencions per al debat dels punts i, a més a més,  hi
pot haver al·lusions. Donat que vostè, en l'última intervenció que ha fet, m'ha al·ludit, li demano la paraula
per al·lusions.”

Intervenció del Sr. Alcalde

“Jo  no  l'he  al·ludit  a  l'última  intervenció.  He  al·ludit  només  al  senyor  Pedret  i,  per tant,  no  he  dit
absolutament res amb relació a vostè i, per tant, no està al·ludit.”

Intervenció del Sr. Ologaray

“Al·ludit ha al·ludit el nostre grup municipal dient que només volem posar bastons a les rodes. Per tant, li
demano que ens doni la paraula.”
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Intervenció del Sr. Alcalde

“El seu grup municipal, no l'he al·ludit de manera directa a vostè i, per tant, no li dono la paraula, entre
altres coses perquè ho he dit de forma genèrica.” 

*-*-*

Sotmès l’assumpte a votació ordinària, el Ple de l’Ajuntament acorda aprovar la proposta amb deu vots a
favor, corresponents als membres de la corporació dels grups municipals de MT–PSC–CP (7) i ERC–AM (3);
nou vots en contra corresponents als membres de la corporació del grup municipal de  JUNTS (9); i una
abstenció corresponent al membre de la corporació del grup municipal de CUP–AMUNT (1).

02  -  DICTAMEN  DE  PROPOSTA  D’ACORD  DE  LA  DETERMINACIÓ  DE  LES  CARACTERÍSTIQUES  I  LES
RETRIBUCIONS DEL NOU LLOC DE TREBALL DE PERSONAL EVENTUAL DE CAP DE GABINET DE L’ALCALDIA

Per l’alcalde, Sr. Jordi Jordan Farnós, es presenta i se sotmet a debat del Ple el següent assumpte:

«Ponderades les necessitats  exigides a l’Administració municipal i de conformitat amb el dictamen de la
Comissió Informativa de Governança Municipal, emès en sessió de 26 d’agost de 2024.

Al Ple d’aquest Ajuntament es proposa adoptar els següents ACORDS:

PRIMER  -  Determinar  les  característiques  i  les  retribucions  anuals  brutes  d’un  nou  lloc  de treball  de
personal eventual, d’acord amb les dades següents:

Denominació del lloc de treball: Cap de gabinet de l’Alcaldia

RETRIBUCIONS BÀSIQUES 17.216,08 EUR
Subgrup de classificació professional A1

RETRIBUCIONS COMPLEMENTÀRIES:
a) Complement de destinació. Nivell 22   8.372,56 EUR
b) Complement específic 22.855,42 EUR

TOTAL 48.444,06 EUR

Dependència Jeràrquica: Alcalde
Dedicació: Plena

Seran comeses específiques de l’esmentat lloc de treball, entre d’altres:

a) Assessorar i coordinar el gabinet d’Alcaldia de l’Ajuntament.
b) Donar suport a les tasques de l’alcalde/essa en relació a la coordinació de l’equip de govern.
c) Recolzar i desenvolupar les relacions del gabinet d’Alcaldia amb altres administracions.

SEGON - Facultar a l’alcalde per al nomenament, com a personal eventual, de la persona Cap de gabinet de
l’Alcaldia

TERCER - Incorporar aquest nou lloc de treball a la plantilla i a la resta de documentació corresponent al
Pressupost municipal per a l’any 2025.

QUART - Donar compte d’aquest acord als òrgans i unitats administratives als quals en correspongui el seu
coneixement i execució.

*-*-*

Intervenció del Sr. Alcalde

“I passem, ara sí,  al segon punt de l'ordre del dia. En este cas, precisament,  el dictamen de proposta
d'acord de la determinació de les característiques i les retribucions del nou lloc de treball del personal
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eventual del cap de gabinet de l'Alcaldia. Entenc que es repeteix el mateix sentit del vot i té la paraula, en
este cas, el senyor Ologaray.”

Intervenció del Sr. Ologaray

“Gràcies, alcalde. Primer que res, manifestar la perplexitat que davant d'unes al·lusions directes, com han
estat, vostè no ens doni opció a respondre, tot i que el ROM així ho permet. I , per tant, començo a referir-
me a això. Al final vostè pot dir el que vulgui. Pot dir que intentem posar bastons a les rodes, però al final el
que fem és la nostra tasca, és fiscalitzar i al final constatar els fets  és, per a vostè, ser destructiu? Què
pretén que féssim una oposició dòcil, de pa amb tomàquet, o inexistent com fan altres? Nosaltres estem
aquí per fer la nostra feina i que jo li  expliqui que incrementen els càrrecs de confiança, o que fan una
mala gestió pressupostària o que incrementen l'extorsió judicial, això és fer oposició destructiva? Vostès al
final tenen la pell molt fina. No es pot discrepar amb vostès. Natros el que fem és allò que entenem que
hem  de  fer,  és  fiscalitzar  el  govern  municipal  i  el  que  entenem  que  no  ha  de  ser  és  entrar  en  la
desacreditació personal que vostè ha intentat, perquè nosaltres el que fem és criticar la seva acció política,
no les persones, o més ben dit, la seva inacció política.

Al final, vostès tenen majoria absoluta al ple per a fer el que vulguen, però han d'acceptar que quan fan
alguna cosa que nosaltres entenem que no està bé, com en este cas, que no només nosaltres, sinó que
fins i tot la intervenció els diu que els informes no són correctes, vostès facen vore que no passa res. I crec
que hi ha molta diferència, com li ha explicat molt bé el Sr. Pedret abans,  entre el que va ser el director
dels World Sport Games, que era un acord i que era inajornable, i el que fan vostès. Per tant, vostès… era
tan  fàcil  com fer… Els  ho  vam dir  a  la  comissió  i  els  ho  hem presentat  per  escrit,  que els  informes
estiguessin complerts.  Però és que vostès ens van tornar a enviar l'expedient amb un informe que no
estava complert.  Per  tant,  jo  soc regidor  des del  juny del  2019 i,  per  tant, entenc que em correspon
fiscalitzar el govern municipal des del juny del 2019. Si arriba un expedient que el nostre grup municipal
considera que no està complert, el que farem és dir-ho. I  vostè pot excusar-se en un expedient que es va
fer fa tres anys, fa deu, o fa 25. Però evidentment el que s'ha de fer és treure-ho aquí al ple. Vostè, quan
era el cap de l'oposició, no va dir res. Ara nosaltres hem detectat un expedient que entenem que no està
complert i, per tant, això és el que hem fet. Miri, si vostè vol dir a tothom que som destructius, que per
culpa nostra no pot fer res pot fer el que consideri. Però jo crec que tota Tortosa sap que vostès tenen els
11 vots per fer el que vulguen. Per tant, prou de culpar Junts per Tortosa. Al final vostès el que passa és
que si no els aplaudim amb les orelles, no estarien feliços. El que volen és que els diguem que tot ho fan
bé i no és així. Vostès hi ha coses que no fan correctament i Junts per Tortosa ho direm i ho exposarem al
ple,  que és el  lloc on s'ha d'exposar.  I  miri,  jo li  demano, per  favor,  que no vulgui  carregar contra els
regidors que al final fem la nostra feina, que és la feina de l'oposició, i que potser sí que és cert que fa uns
anys no es feia com tocava.

En tot cas, passo ara a intervindre segons el punt de l'ordre del dia. Torna el tripartit,  torna la pujada
d'impostos i torna l'increment dels càrrecs de confiança. Per a aquells que ens estan seguint i potser no ho
saben, la relació del personal eventual es fixa a principi de mandat.  El juny del 2023 vostès van dir de
forma molt contundent que només tindrien dos càrrecs eventuals i que no hi hauria cap de gabinet perquè
a la  pràctica,  una  funcionària  de  la  casa  que  prestava  els  seus  serveis  al  departament  d'Urbanisme
assumiria les funcions de cap de gabinet; tot i que no la van nomenar oficialment com a cap de gabinet,
van comunicar  els treballadors municipals i  a la nostra portaveu que realitzava les tasques de cap de
gabinet.  Això no obstant, el passat mes de maig se'ns va informar que deixava d'exercir estes funcions, i
curiosament, en lloc de tornar a Urbanisme, on hi ha clarament un dèficit de personal, aquesta persona
s'ha incorporat al departament de Festes. Però en tot cas, això avui no ens ocupa. Durant estos mesos hi
ha hagut moviments de personal i  algunes contractacions  estranyes, i de moment, no diré més, ja en
parlarem més endavant. 

I el que ha fet el govern tripartit ha estat ampliar el personal funcionari de la unitat d'Alcaldia, passant de
dos  a  tres  persones.  I  quins  departaments  més  s'han  reforçat  o  reforçaran  este any?  El  gabinet  de
comunicació, la ràdio municipal o el departament de Festes amb un nou director. Ja veurem quines són les
prioritats del  govern. Reforçar el servei  d'atenció al ciutadà, que cada dia acumula més i més queixes
perquè la ciutadania s'ha d'esperar fins a dues hores per ser atès. Reforçar la brigada de manteniment de
la ciutat o el departament d'Urbanisme, on les llicències d'obres cada vegada acumulen més i més retards,
doncs no els preocupa tant perquè al final les seves prioritats són unes altres. El nostre grup municipal,
com he dit, no ens oposem a què es recuperi la plaça de cap de gabinet. Nosaltres, en alguns mandats,
n'hem disposat. No estem en contra de la plaça de cap de gabinet. El que no podem compartir és que es
faci  amb mitges veritats  i  incrementant  un 42 % la  partida de personal  eventual. No compartim este
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increment de càrrecs de confiança i tampoc l'increment del cost. Vostès van colar a principi de mandat la
figura del coordinador, i un any després no sabem què coordina, si és que coordina algo, una figura que
casualment coincidix en la persona que ocupa la presidència de l'EMD de Campredó. És veritat que des de
l'EMD de Campredó el darrer any han estat molt calladets i no han reivindicat ni han aixecat la veu en cap
moment contra l'Ajuntament de Tortosa. A diferència d'altres mandats, inclús fins i tot en aquells en què
estava la seva formació política,  Esquerra, al govern. Si és així, ja entenem que per a vostès tingui una
utilitat esta figura, però això ho han de pagar vostès, no els tortosins i tortosines. El passat mandat, el
govern municipal comptava amb dos càrrecs de confiança, cap de gabinet i cap de premsa. Com que vostè
ja ho ha utilitzat abans, suposo que també ho voldrà utilitzar com a excusa que hi havia el director dels
World Sport Games, però ja m'avanço. El passat mandat vam començar-lo amb un director dels World
Sport Games, evidentment, perquè este esdeveniment tenia lloc durant el primer mes de mandat, una
figura que va ser aprovada sense cap vot en contra al ple perquè s'entenia que duia a terme una tasca
concreta i necessària. Per tant, tot i que al principi de mandat hi va haver aquesta figura, durant tot el
mandat va haver-hi només dos càrrecs de confiança. I ara vostès en tindran tres. I ho han de reconèixer
cap de gabinet, cap de premsa, i el coordinador que més que un coordinador, jo m'atreviria a dir que és un
pacificador, perquè, com he dit, és veritat que els ha pacificat l'EMD de Campredó.

I ara em permetran recuperar l'hemeroteca.  El juny del 2023,  al canvi de mandat, vostès van dir que
reduïen el personal eventual de l'Ajuntament respecte al passat mandat, cosa que ja hem vist que era
falsa, perquè el passat mandat hi havia dos càrrecs de confiança i vostès van començar el mandat també
amb dos càrrecs. Ara, però,  en tindran tres. Queda per veure si el nombre de personal eventual seguirà
incrementant en el que queda de mandat, i suposo que amb la mateixa contundència que al juny es va
emetre una nota de premsa on es titulava, manipulant la informació, tal com he explicat, que el nou govern
reduïa els càrrecs de confiança, avui se n'enviarà una altra explicant que el govern municipal incrementa el
personal eventual, no?, seria el que correspondria per ser coherent i proporcional, espero que també això
sí que ho respongui. I què deia vostè quan el nostre govern municipal portava a aprovació el personal
eventual? Llegeixo cita textual de l'acta del ple del 2019: «Considerem que els sous del cap de gabinet i el
de premsa, que en aquell moment eren de 43.000 euros, s'haurien de reduir i, per tant, el nostre vot serà
contrari.» Quin sou porta vostè avui a aprovació per al cap de gabinet? 48.500 euros. El mateix que es va
aprovar per a aquell cap de premsa efímer. Jo ja sé que la senyora Lleixà quan parlo de números es queixa,
però suposo que deu ser cosa de l'ofici. Sr. Jordan, 48.500 és més gran que 43.000. No és una pregunta,
és una afirmació i aquí no hi ha excusa que valgui. Per tant…”

Intervenció del Sr. Alcalde

“Li demanaria que respectés també els diferents regidors en les al·lusions que ha fet a la senyora Lleixà.
Per tant, intenti parlar sense ofendre, com ha insinuat, pot continuar.”

Intervenció del Sr. Ologaray

“Gràcies, senyor Jordan. En cap cas crec que fos cap ofensa. Simplement, la senyora Lleixà, sempre que
parlo de números, m'ho diu, que fa referència a la meva condició com a matemàtic. En tot cas, això creu
que és una ofensa? Li demano disculpes. No tinc cap mena de problema. Torno a allò que ens afecta, que
són els números. Els números. 48.500 és el sou que vostè ara aporta per a este cap de gabinet. Però vostè
ens deia que 43.000 euros eren massa i que s'havien de reduir. Senyor Jordan, 48.500 és més gran que
43.000. I això…, és que no és una pregunta, és una afirmació. I aquí no hi ha cap excusa que valgui. Per
tant, jo em pregunto què ha canviat de llavors a ara? Si a vostè li pareixien molt 43.000, és que no ho
acabo d'entendre. 43.000 eren molts.  En canvi,  ara 48.500 és adient.  L'únic que  se m'ocorre que ha
canviat és que vostè abans estava a l'oposició i ara està al govern. Nosaltres, l'import de la retribució del
cap de gabinet no el qüestionem. Són persones que fan la seva feina i han de rebre la retribució. El que sí
que qüestionem és la seva actitud políticament hipòcrita. Quan estava a l'oposició, 43.000 euros li pareixia
molt.  Ara  que  està  al  govern,  48.500  euros  li  pareix  adient.  És  una  mostra  més, com l'altre  dia  em
comentava un veí de Tortosa, de com ha canviat el seu discurs ara que està al govern de quan estava a
l'oposició. I  tot això que vostè deia o feia, tenint present que els nostres governs tenien només dos càrrecs
de confiança, no aquells sis càrrecs de confiança que tenia l'anterior govern tripartit.  Però clar, llavors
vostè tampoc es queixava perquè el  2007 era un dels sis  càrrecs de confiança, que cobrava més de
40.000 euros anuals en aquella època. I podria seguir i repassar tot allò que deia la CUP respecte als
càrrecs eventuals, que sempre hi votaven en contra. Però avui es veu que s'abstenen. Però tampoc ho faré,
perquè ja sabem tots que este mandat la CUP és de sucre en el govern municipal.
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Per anar acabant. Junts per Tortosa votarem en contra, no perquè recuperen la plaça de cap de gabinet,
sinó perquè la recuperen mantenint aquell càrrec que no estava, el de coordinador, un càrrec que vostès
van crear. Votarem en contra perquè es destina un 42 % més de recursos als càrrecs de confiança. I hem
dit que a Tortosa tripartit és sinònim d'incrementar els càrrecs de confiança. Van intentar dissimular a
principi de mandat tenint-ne només dos com el nostre govern, però ja hem vist que això els ha durat poc
més d'un any, perquè al final ho porten a l'ADN, com apujar els impostos. El nostre vot serà en contra.
Gràcies.”

Intervenció del Sr. Alcalde

“Gràcies, senyor Ologaray. La veritat és que és irònic i sarcàstic sentir-lo a vostè, que ha sigut càrrec de
confiança a la Diputació durant molts d'anys, mentre treballava moltes vegades en este ajuntament. Com a
mínim això deien els treballadors, que vostè anava donant moltes ordres i que estava sempre per estos
despatxos. I que vostè ara vulgui donar lliçons de càrrec de confiança, la veritat és que és el que li dic, és
una mica surrealista, però, així i tot, entenem que és el paper que ha de fer, este paper destructiu des del
minut zero, de criticar absolutament tot. I certament, el mandat anterior hi havia tres càrrecs eventuals. El
nostre govern va començar amb dos càrrecs eventuals i, per tant, sí que hi va haver una reducció. Ara
reincorporem aquesta  figura perquè considerem que és necessària.  Per  tant,  podríem dir  que al  final
acabarem tenint el  mateix nombre de càrrecs eventuals.  Recordar també que una ciutat com Tortosa,
segons la llei, pot arribar a tindre fins a set càrrecs eventuals. Per tant, tant el seu mandat com el nostre
estem per sota de la mitjana de nombre de possibilitats. I després, també vostè, suposo, hauria de fer una
mica de memòria, allò de les panses,   a vegades  se n'oblida, i  hauria de recordar que l'actual govern
només té una dedicació exclusiva, que és la de l'alcalde. Vostès en tenien dos. I a més a més, reduint-se el
sou d'alcalde. A diferència del que va fer la senyora Roigé. Una senyora Roigé que avui no està present
però que també, ja que estem al debat, li recordo que en estos moments està treballant de gerent a un
ajuntament de Tarragona que és perfectament lícit i legítim, igual que vostè fos càrrec de confiança, a la
vegada que també continua cobrant les dietes de la Diputació i de l'Ajuntament de Tortosa. Per tant, a
partir d'aquí entenem el seu vot en contra. Però això de la hipocresia s'ho haurien de mirar una miqueta
abans de criticar tant. En tot cas, entenc que per rèpliques o per al·lusions té una altra vegada la paraula.”

Intervenció del Sr. Ologaray

“Gràcies, alcalde! Jo, senyor Jordan, sé que a vostè li sap mal que diguéssim això. Sé que li sap mal, que
diguéssim que va enganyar la gent quan va dir que reduïa els càrrecs de confiança . Però és que estan
incrementant en un 42 % la partida destinada a càrrecs de confiança. Jo, humanament, ho puc entendre.
Vostè al final fa el que ha après en l'anterior tripartit,  van arribar a tindre'n 6, per tant, ara d'aquells dos
que teníem natros els incrementa. Puc entendre que vostè vulgui ampliar-los, però ha d'entendre vostè que
nosaltres no ho compartim i, per tant, ho denunciarem.  Intentaré anar per parts i no deixar-me cap punt de
tots els que aquí ha comentat per intentar que no es parli del tema, que és que vostè incrementa un 42 %
la partida de càrrecs de confiança.   Dir  que jo  vaig estar  a càrrec de confiança? Sí,  sí,  sí.  Però jo,  a
diferència de vostè, no vaig estar mai càrrec de confiança d'este Ajuntament. Jo he estat càrrec eventual
d'un grup polític a la Diputació, com tenien tots els grups polítics a la Diputació, inclòs el que vostè està
representant avui.

Al final vostè pot intentar enganyar a la ciutadania i mentint tot el que vulgui, però al final, com li he dit
abans, s'enganxa primer a un mentider que un coix. I si no li insto que presenti algun certificat assegurant
que jo era càrrec de confiança d'este l'Ajuntament, cosa que no podrà fer perquè evidentment no ho he
estat mai. I és cert, senyor Jordan, que hi havia moments que estava físicament aquí. També estava a la
Diputació i també a la seu, i feia la feina pròpia d'un assessor d'un grup polític. Potser a vostè això li sobta
perquè pel que m'han explicat, quan vostè era càrrec de confiança apareixia ben poc per l'Ajuntament. I
això que vostè era càrrec de confiança del govern municipal, no d'una formació política. Però bé, en tot cas,
si  vostè  vol  parlar  del  passat,  parlarem  del  passat.  Pel  que  fa  a  les  dedicacions  exclusives…, de
dedicacions exclusives, quan el Partit Socialista el passat mandat va sortir del govern municipal, només
n'hi havia una, com ara, i inferior en este cas i en tot cas, al final, vist el que ha passat enguany, l'increment
de càrrecs de confiança, potser  mos caldrà esperar  per fer valoracions al  respecte,  perquè quasi que
m'atreveixo a pronosticar segons el que ens arriba d'alguna font propera al govern, que potser en tornarem
a veure alguna més en este ple, però en tot cas ja parlarem llavors. Ara del que estem parlant és que vostè
està incrementant un 42 % la despesa de personal eventual. I si vol que parlem de la dedicació exclusiva
que tenia vostè, que té vostè i la que tenia la senyora Roigé. La senyora Roigé tenia dedicació exclusiva de
58.000 euros i vostè en té una de 57.500 euros. Si vol lluir que s'ha rebaixat, aquest import, doncs pot
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lluir-ho. Però queda molt lluny d'aquells 33.000 euros que deia que eren el que haurien de cobrar els
càrrecs a l'Ajuntament de Tortosa quan vostè estava a l'oposició. Llavors deia que havien de cobrar 33.000
euros, quan vostè entra a govern es posa un sou de 57.500 euros. Per tant, al final,  senyor Jordan, el que
cal és tindre coherència.

I abans vostè ha parlat del senyor Pedret. Jo crec que ell ja li ha dit tot el que li havia de dir. Però com que
és una persona modesta, també li recordaré que els World Sport Games, quan es van organitzar, van tindre
un impacte econòmic de més de 2,5 milions d'euros. Per tant, que ara vostè vulga aquí qüestionar el paper
del senyor Pedret doncs jo crec que està una mica fora de lloc perquè no voldria comparar-ho en l'únic
esdeveniment que vostès han organitzat fins ara, que és el Foro Cultura  y Ruralidades. Crec que tots ja
sabem quin és l'impacte econòmic, que va ser pràcticament nul,  i  que en comptes de promocionar la
ciutat, va acabar donant-ne una mala imatge i ofenent a molts tortosins i tortosines. Pel que fa a la senyora
Roigé,  la senyora Roigé avui  no està aquí.  Però bé, en tot  cas,  vostè l'ha mencionat  i  entenc  que en
parléssim. A l'Ajuntament de la Pobla està treballant com a gerent després d'un procés de selecció, com no
pot ser d'una altra forma i, per tant, està desenvolupant una activitat professional, com quan vostè era
professor, que també representava una activitat professional. Això, al final, va d'acord amb la formació i
amb la capacitació personal de cadascú. Vostè era professor, com jo mateix, i estava a l'Ajuntament, o
durant un temps va ser diputat i estava a l'Ajuntament. No sé ben bé què pretén amb això que ha fet.
Intentar confondre o intentar limitar l'activitat professional de la senyora Roigé. Vostè quan no sap de què
parlar, parla de la senyora Roigé. És el  comodín del público per tapar que no li agrada que es parli  que
vostè incrementa en més d'un 40 % el que destina al personal eventual. Què li he de dir jo? Que la senyora
Roigé té dues llicenciatures, té un màster, té tres postgraus i està a punt d'acabar el quart postgrau? Això
és el que li he de dir? Això és el que li sap greu? Però és que avui no estem parlant de la senyora Roigé,
perquè avui ella no està al ple.  Avui, doncs bé, suposo que com que no està, està una mica gallito, però
quan la senyora Roigé està aquí, vostè no ho està tant, perquè la senyora Roigé…”.

Intervenció del Sr. Alcalde

“Senyor Ologaray, li demano, per segona vegada, respecte.” 

Intervenció del Sr. Ologaray

“Li demano el mateix respecte.” 

Intervenció del Sr. Alcalde

“Pot estar callat quan està parlant l'alcalde? No li he tornat a donar la paraula. Per tant, li demano respecte
perquè avui no faré jo un comentari que ara anava a fer. Però qui s'està lluint és vostè en moltes ironies ,
per tant,  pot dir  el  que vulgui,  pot  expressar  el  que vulgui,  però sense faltar  al  respecte a ningú.  Pot
continuar.”

Intervenció del Sr. Ologaray

“Gràcies, senyor Jordan. Crec que el primer que ha faltat al respecte és vostè al·ludint a la senyora Roigé
quan no està aquí. Però en tot cas, el que li deia, plantegi este tema a la senyora Roigé, ha estat gerent de
la Pobla i ha estat a alguns plens municipals, i vostè no ha tret el tema quan està ella , és el que li dic en
relació amb  este tema, està molt, molt  callat.  També serà estrany que l'alcalde demani explicacions a
l'oposició, però no és la primera vegada que vostè ho ha fet. Per tant, si vol, pot demanar-li al pròxim ple,
que estic convençut que li respondrà encantada. Al final, la realitat és que vostè parla d'això perquè no sap
explicar a les tortosines i els tortosins per què incrementa els càrrecs de confiança. Igual com no sap
explicar  per  què  va  incrementar  els  impostos,  però  segurament  incrementa  els  impostos  perquè
necessitava incrementar els càrrecs de confiança. Vostè destinarà un 42 % més a càrrecs de confiança. Li
pot  pegar  les  voltes  que  vulgui,  però  això  és  així. A  Tortosa  la  gent  ja  ho  sap.  Tripartit  és  sinònim
d'increment de càrrecs de confiança i d'increment d'impostos. I  per últim, li  dic el mateix que li  he dit
abans, constatar els fets no és ser destructiu. Si vostè porta aquest increment, nosaltres ho hem de posar
de manifest. Ho sé, vostè voldria que féssim com altres grups que no diuen res o que fan una simple
intervenció i després s'abstenen. Però nosaltres, quan entenem que hi ha alguna cosa que no s'està fent
correctament  o  que  no  compartim,  ho  direm  perquè  aquesta  és  la  tasca  per  la  qual ens  va  votar
majoritàriament la ciutadania de Tortosa. Gràcies.”
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Intervenció del Sr. Alcalde

“Gràcies,  senyor  Ologaray.  L'oposició  es  pot  fer  de  moltes  maneres i,  per  tant, es  pot  fer  de manera
constructiva o de manera destructiva. I és evident que vostès han optat per la segona i, per tant, vostès
tenen tot el  dret a fer l'oposició que vulguen, però jo,  evidentment,  com a alcalde, també sempre els
recordaré que el que estan fent és una oposició totalment destructiva. Jo no enganyo ningú perquè ho ha
repetit moltes vegades. Jo no he faltat el respecte al senyor Pedret, ans al contrari, simplement he explicat
com va anar el procediment. No he faltat la seua figura, la seua persona ni la seua feina. Ho dic perquè
vostè utilitza unes paraules que no són certes. Amb relació als diferents càrrecs eventuals, li torno a dir
que este govern vam començar  amb dos, per tant menys dels que vostès van tindre durant el mandat
anterior. Ara recuperem la figura del cap de gabinet d'alcaldia, que vostè mateix reconeix que és necessari
en una ciutat com Tortosa i, per tant, estem en la mateixa situació, quan, a més a més, la llei permet que
n'hi haja fins a 7 en el cas de la nostra ciutat, per tant, estem per baix, en este cas de la mitjana.

Li torno a repetir. Quant a les dedicacions exclusives, també a hores d'ara, com vostè sap perfectament,
només hi ha una dedicació exclusiva, i la de l'alcalde, li agrade o no, és més baixa que la de l'anterior
alcaldessa. I, a més a més, amb una diferència d'inflació també important, com tothom pot saber. Jo ja sé
que això a vostès no els agrada, però també és el que hi ha. I amb relació a la senyora Roigé, que veig que
ho portava tot apuntat i, per tant, que ho anava llegint, suposo que sabia que potser sortiria este tema. Jo
no entraré a parlar de la professionalitat o no de la senyora Roigé, ni de cap dels regidors i regidores d'este
Ajuntament, perquè en cap cas jo he parlat d'això.  Simplement, he apuntat que ara, en estos moments,
precisament està en esta situació de cobrar d'estes tres administracions i de dos càrrecs, en este cas
polítics, i per tant que de lliçons poques. I entenc que la incoherència en este cas ve per part del seu grup.

Passem, per tant, a la votació de l'última intervenció per al·lusions.”

Intervenció del Sr. Ologaray

“Senyor Jordan, no li demano la intervenció per al·lusions, li demano el tercer torn que marca el ROM. En
tot cas, vostè parla d'oposició destructiva. Tot el que no sigui aplaudir-los és d'oposició destructiva? El que
els estem fent és dir allò que vostès avui porten a aprovació, que és incrementar les dedicacions dels
càrrecs de confiança en un 42 %. Al final nosaltres fem allò que entenem que hem de fer. Per què vostè
ara parla de l'anterior mandat i ho intenta confondre amb el que hem dit abans el director dels World
Sports Games,  però dels setze anys que vam governar la nostra formació política sempre  hi havia dos
càrrecs de confiança, excepte el director dels World Sport Games. És evident. Hi va haver uns mesos del
passat mandat que va ser necessari una figura, que li recordo que vostè també hi va votar favorablement.
Per tant, dos càrrecs de confiança. Ara vostè passa a tres i al final és molt fàcil. Al final del mandat només
caldrà sumar  quant van gastar  Junts per Tortosa al govern de Junts per Tortosa en personal eventual  i
quant ha gastat vostè.

I llavors, si vol, tornem a fer un ple i en tornem a parlar. La incoherència és que vostè digués que el sou de
l'alcalde no podia ser de més de 33.000 euros i que quan vostè entra com a alcalde es posa un sou de
57.500 euros. Això és incoherència. I al final, sí, vostè ha parlat de la senyora Roigé i li ha tret la seua feina
personal, crec que quan vostè va estar els 12 anys a l'oposició, ningú li va traure la seua feina personal
aquí al ple. Per tant, no digui que és un càrrec polític perquè no és un càrrec polític. La senyora Roigé té
una plaça que ha fet a través d'un concurs. Igual com vostè té una plaça que va fer a través d'un concurs, i
ningú li ha qüestionat mai, i entenc que no li ha de qüestionar tampoc la de la senyora Roigé, perquè no és
un càrrec polític com vostè ha dit. És una plaça a un ajuntament, igual com se'n troben moltes a qualsevol
ajuntament.  I  només  per  acabar,  dir  que,  com  li  he  dit  abans,  que  nosaltres  no  podem  avalar  este
increment dels càrrecs de confiança en un 42 %, que al final és segurament una d 'aquelles justificacions
de per què vostès van apujar els impostos. Gràcies.”

Intervenció del Sr. Alcalde

“Bé, senyor Ologaray. No té res a veure la situació dels impostos. Ja hem debatut sobre este tema en allò
que avui s'aprova. Ni molt menys, perquè evidentment no afecta ni al 0,00 de la situació econòmica que
ens vam trobar. En tot cas, dir-li que jo no he dit que el que feia la senyora Roigé ara era un càrrec polític.
Li he dit de l'Ajuntament i de la Diputació. Ho dic perquè vostè va canviant una mica les meues paraules i,
en tot cas, també celebro que avui reconegui que Junts per Tortosa no és un partit  nou, perquè està
parlant de 16 anys i, per tant, entenc que vostè ara reconeix que són Convergència, PDeCAT o com a mínim
en el passat ho han sigut. En tot cas, passem, ara sí, a la votació.” 
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Sotmès l’assumpte a votació ordinària, el Ple de l’Ajuntament acorda aprovar la proposta amb deu vots a
favor, corresponents als membres de la corporació dels grups municipals de MT–PSC–CP (7) i ERC–AM (3);
nou vots en contra corresponents als membres de la corporació del grup municipal de  JUNTS (9); i una
abstenció corresponent al membre de la corporació del grup municipal de CUP–AMUNT (1).

03 – DICTAMEN DE PROPOSTA D’ACORD D’APROVACIÓ DEL PREU PÚBLIC D’APARCAMENT AL PÀRQUING DE
LA PLAÇA D’ALFONS XII PER A L’ANY 2024.

Per l’alcalde, Sr. Jordi Jordan Farnós, es presenta i se sotmet a debat del Ple el següent assumpte:

«Atès que el municipi de Tortosa disposa d’un servei de Pàrquing a la Plaça d’Alfons XIIè en funcionament
des de l’any 1989.

Atès que el contracte de concessió administrativa per a la gestió i  explotació del pàrquing de la Plaça
d’Alfons XIIè adjudicat pel Ple Municipal, en sessió de data 10 de maig de 1989 per un termini de trenta-
cinc anys, a l’empresa José Antonio Plana Castellví, autoritzada posteriorment per acord del Ple Municipal
de data 31 de juliol de 2001 a l’empresa Promoinmo, SL.

Atès que el consistori acordà en la sessió plenària del 6 de maig de 2024 de la prorroga extraordinària el
contracte de concessió administrativa per a la  gestió i explotació del Pàrquing Públic de la Plaça d’Alfons
XIIè.

Atès  que  es  va  subscriure  el  corresponent  document  administratiu  de  formalització  de  pròrroga
extraordinària del contracte de concessió administrativa per a la gestió i explotació del Pàrquing de la plaça
Alfons XIIè fins el 30 de setembre de 2024. 

Atès que El Ple de l’Ajuntament de Tortosa, en sessió tinguda el dia 13 de juny de 2022, adoptà l’acord
d’aprovar la revisió de les tarifes d’aparcament al pàrquing municipal de la Plaça d’Alfons XIIè, d’acord amb
les clàusules de la concessió, amb l’establiment de la TF11.

Atès que en data 31 de juliol de 2024 l’Ajuntament de Tortosa acordà l’Assumpció temporal del Servei de
Gestió i Explotació del Pàrquing de la Plaça d’Alfons XIIè, i aprovà inicialment el Reglament del Servei de
Gestió i Explotació del Pàrquing de la Plaça d’Alfons XIIè. 

Atès que ara amb l’assumpció temporal del servei per part de l'Ajuntament cal establir el corresponent
preu públic del servei d’aparcament del Pàrquing de la Plaça d’Alfons XIIè per a l’exercici de 2024.

Atenent a l’estudi de costos i l’informe econòmic – financer elaborat i emès pel tècnic del Departament de
Mobilitat, el Coordinador del Projecte Smart City TORTOSA.

De conformitat amb el disposat als articles 41 a 47 del Text refós de la Llei reguladora de les hisendes
locals, aprovat pel Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març.

De conformitat amb el dictamen de la Comissió Informativa de Governança Municipal, emès en sessió de
26 d’agost de 2024.

Al Ple d’aquest Ajuntament es proposa adoptar els següents ACORDS:

Primer: Aprovar el preu públic del servei d'aparcament del Pàrquing de la Plaça d’Alfons XIIè per al 2024,
en funció dels diferents règims d’us,  amb els imports següents: 

Preu total minut :        0,027 € (sense iva)
Preu total hora :       1,620 € (sense iva)
Preu total dia:  12,960 € (sense iva)

Abonament mensual per a automòbils 24 hores/dia :    60,331 € (sense iva)
Abonament mensual per a automòbils 12 hores/dia : 30,104 € (sense iva)
Abonament mensual per a automòbils 8 hores/dia : 25,822 € (sense iva) 
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Abonament mensual per a motocicletes 24 hores/dia : 30,133 € (sense iva)
Abonament mensual per a bicicletes 24 hores/dia : 18,000  € (sense iva)

A aquests imports caldrà que s’apliqui l’IVA corresponent abans de ser aplicats, actualment del 21%: 

Segon: Publicar l'acord al Butlletí Oficial de la Província, per al coneixement general.»

*-*-*

Intervenció del Sr. Alcalde

“I passem al punt número 3, Dictamen de proposta d'acord d'aprovació del preu públic d'aparcament del
pàrquing de la plaça d'Alfons XII per a l'any 2024.

En este cas, este punt està relacionat amb la municipalització que s'està portant a terme amb relació a la
plaça d'Alfons XII i, per tant, era preceptiu posar els preus que actualment s'estaven donant en aquest
servei, també des  del  punt  de vista  de l'Ajuntament.  Entenc que s'aprova  per  unanimitat  de  tots  els
membres presents. El punt quart…, perdó, no ho havia vist, té la paraula la senyora Rehues.”

Intervenció de la Sra. Rehues

“Moltes gràcies. Bona tarda, regidores, regidors, i alcalde. Avui es porta a aprovació els preus públics del
pàrquing de la plaça d'Alfons XII. I els avanço que nosaltres ens abstindrem en la votació. I ara li explicaré
els motius. Com bé saben, no estem d'acord amb la decisió que ha pres el govern de renunciar a establir
una  nova  concessió  de  l'aparcament,  i  amb  això  també  a  la  remodelació  de  la  plaça  d'Alfons.  Ja
disposàvem d'un avantprojecte de l'arquitecte tortosí Ramon Valls, que representava una oportunitat per
reurbanitzar  la  plaça  i  convertir-la  en  un  espai  més  adequat  per  a  l'activitat  ciutadana,  i  aquesta
remodelació hagués permès que la plaça esdevingués un nou punt de trobada i lleure amb zona infantil,
arbrat i pèrgoles que no només generarien ombra, sinó també energia gràcies a la instal·lació de plaques
solars.  A  més,  es  preveien millores necessàries  com són l'eliminació de les barreres arquitectòniques
mitjançant  la  instal·lació  d'ascensors  i  la  rebaixa  del  nivell  actual  de  la  plaça.  Aquesta  reorganització
hagués  descongestionat el trànsit,  fent més amable la circulació per als vianants als carrers Argentina i
Cervantes. La mancança de projecte per a les instal·lacions de la plaça deixa també sense solució els
problemes d'impermeabilització, i entra en incongruències com que als preus públics han afegit tarifes per
a  bicicletes,  però  actualment  no  existeix  cap  infraestructura  adequada  per  a  guardar-les,  cosa  que
evidencia encara més la necessitat d'aquestes obres. 
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Vostès han parlat molt de la municipalització del servei i ho acaba de dir  ara mateix, però, avui estem
debatent  uns preus públics que són exactament  els mateixos que els actuals,  quan l'aparcament  era
gestionat per una empresa privada. En altres paraules,  estan actuant com una empresa privada, amb
l'agreujant que tant l'aparcament com la plaça i el seu entorn es mantindran tal com estan, amb totes les
mancances que això comporta.  L'any 2022 es va celebrar  un ple  on es  pot  consultar  l'acta i  el  grup
municipal  d'Esquerra deia:  «És per  això  que ens hagués agradat  que aquesta proposta  hagués vingut
acompanyada  d'una  altra on  s'hagués  pogut  preveure  una  sèrie  de  bonificacions  vinculades  o  bé  al
consum, o bé als serveis dels professionals dels establiments del centre de la ciutat.»  I  vostè mateix,
senyor Jordan, en nom del grup municipal Movem, s'abstenia de la votació argumentant: «com s'ha dit aquí,
s'està fent allò que diu el propi contracte i, per tant, aquí no hi ha discussió al respecte», però a la vegada
també natros ja vam fer una proposta de modificació o de bonificacions en este propi ple que va ser
rebutjada. És curiós com ara el govern està format per Esquerra Republicana i els membres de govern amb
majoria al ple, amb el suport de la CUP, tenint l'oportunitat de decidir implementar les bonificacions que ja
reclamaven el 2022 i que ara que vostès gestionaran directament l'aparcament per part de l'Ajuntament, i
la normativa sí que els ho permet, no ho facin. La decisió d'establir aquests preus és una responsabilitat
del govern i per aquest motiu ens abstindrem. No obstant això, al nostre entendre, qui perd és Tortosa i els
tortosins, ja que no s'estan rebaixant els preus ni s'estan establint les bonificacions i tampoc se suprimiran
les barreres arquitectòniques. Gràcies.”

Intervenció del Sr. Alcalde

“Moltes gràcies, senyora Rehues. Entenc, per tant, que el seu vot és d'abstenció. En tot cas, recordar-li que
aquest  avantprojecte,  com vostè  ha  recordat,  que  es  va  presentar  a  les  portes  de les  eleccions  per
l'anterior govern, puja a la xifra de 5 milions d'euros i que tampoc hi havia cap estudi de viabilitat, com ja
hem discutit diverses vegades aquí en este ple. Un estudi de viabilitat que ara sí, ha demanat este govern
municipal, i que una vegada serà entregat, veurem si és realitat allò que es va dir en el seu moment que en
este estudi de viabilitat es pagarien totes estes obres, allò de per màgia divina, i que de sobte vindria una
empresa i acabaria gestionant este aparcament i mos faria les obres de 5 milions d'euros, o no. O igual
surten altres xifres on podrem vore realment en cas que es torne a fer una concessió, fins a quin punt es
pot finançar o no  este avantprojecte. Per tant,  és una qüestió que estem treballant i  que una vegada
tinguéssim este estudi que vostès no van fer, podrem determinar si realment era viable econòmicament o
no fer aquella actuació de 5 milions d'euros o, com a mínim, com vostès van prometre que volia dir sense
cap cost, ho van dir a l'Ajuntament perquè ho faria tot una empresa privada. Entenem que el que aprovem
avui és esta aprovació dels preus públics, evidentment amb els mateixos que hi ha ara, tenint en compte
també la situació d'inflació, significa que al final no s'està fent cap augment i que mantenim i congelem la
situació de preus.  I  per  això aquesta proposta  que portem a votació.  M'ha demanat  la paraula.  Té la
paraula.”

Intervenció de la Sra. Rehues

“Moltes gràcies. Vostè, com ha dit, ja hem parlat més vegades sobre aquestes dades. Nosaltres no hem
vist cap informe que avali estes paraules dels 5 milions d'euros, i tampoc tenim constància que s'hagi
aprovat o que s'hagi intentat si alguna empresa es presentaria a la concessió. De totes maneres, entenem
que es pot, bé, ara em contestarà si vol, entenem que es pot jugar amb el cànon, que es pot fer una
concessió llarga a màxims. I en tot cas han  apujat els impostos i, per tant, tenien recursos. Com li dic,
l'informe  este  del que em parla,  dels  5 milions  d'euros,  no  l'hem vist,  però  sí  que tenim un  informe
econòmic que consta al plec del propi ple, on valora la reforma de l'aparcament en 2.600.000 euros, no de
la plaça, sinó de les instal·lacions de l'aparcament. Creu que cap empresa pot assumir aquesta inversió a
canvi  d'una concessió adequada? No estem parlant de 5 milions d'euros.  Estem parlant  de 2 milions
600.000 euros. Perquè vostès,  al mateix informe, ja preveuen uns beneficis de 60.000 euros. Per tant,
entenem que si el propi Ajuntament pot tindre aquests beneficis, una empresa privada es podria beneficiar
d'això i podria estar d'acord en entrar a tindre aquestes millores. Vostès no sé si en faran de millores, però
este informe que vostè ha citat… hi ha un informe de costos que preveu únicament 3.997,39 euros per a
la partida de reparació i conservació. Vostè abans ha  nomenat la inflació. No sé exactament  quant pot
valdre un ascensor, perquè no he tingut l'oportunitat de demanar un pressupost, però jo diria que només
un ascensor ja pot pujar alguna cosa més de 3.997 euros. Per tant, entenem que no tenen previst fer cap
mena de millora a l'aparcament o almenys no ho reflexa així el seu informe econòmic.”

Intervenció del Sr. Alcalde

“Gràcies, senyora Rehues. No sé si no m'he explicat bé o no m'ha entès vostè, però en tot cas, qui no ha
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vist cap estudi de viabilitat de cinc milions d'euros és este govern. És a dir, l'anterior govern, presidit pel
seu partit polític, va presentar a la ciutadania una proposta de millora de la plaça de 2,6 milions d'euros la
part de dalt i de dos milions i mig, aproximadament la part de baix, que en el seu conjunt esta obra, que
s'havia de fer de manera conjunta, pujava més de 5 milions d'euros. I el què es va explicar és que això,
com vostè acaba de dir ara o insinuar o explicar, no ho dic en un sentit negatiu, era que es podia fer una
concessió, que vindria una empresa privada i que ho faria de manera gratuïta per a l'Ajuntament. I jo el que
li dic és que com a alcalde, com a equip de govern, no hem trobat cap estudi de viabilitat que ho avali. I el
que ha fet este govern ha sigut encarregar un estudi de viabilitat extern per veure si és realitat el que vostè
està dient o el que el seu grup va dir i que és que fent una concessió podria vindre una empresa a assumir
la  gestió  de l'aparcament i  fer  esta despesa de 5 milions d'euros,  o  en tot  cas,  de dos milions o de
2.600.000  euros  si  es  pogués  separar  una  obra  de  l'altra.  I  quan  tinguem  este  estudi  finalitzat,  li
explicarem i veurem si realment es pot o no jugar amb tots aquests números que vostès diuen que volien
fer de manera gratuïta per als tortosins i les tortosines. Mentre això s'està portant a terme, necessitem
aprovar els preus públics tenint en compte que s'acabava la concessió de l'empresa que durant els últims
35 anys ha gestionat l'aparcament. Té la paraula.”

Intervenció de la Sra. Rehues

“Moltes gràcies. Em deixa més tranquil·la en les seues paraules,  a l’entendre que esta municipalització
sembla que puga ser temporal i que estan oberts a poder gestionar l'aparcament a través d'una concessió
i,  per tant,  que poder fer  aquestes obres,  que entenem bastant  necessàries, no li  suposin  diners  als
tortosins i tortosines, o almenys li suposen els menys diners possibles. Vostès em parlen que no ho tenien
tot fet, però és que vostès han d'entendre que la concessió s'acaba ara, no s'acabava fa un any i mig. Fa
un any i mig es van demanar uns informes. Es van demanar uns projectes. Per què? Perquè la feina del
govern quan està a un govern municipal és avançar-se  a que arribin les dates. No ho sabem, ara no ho
sabem. Fa un any i tres mesos que s'acabava la concessió. Ho sabíem fa 35 anys i quatre mesos, i vostès
ja porten un any i tres mesos. Per tant, potser no hauria calgut esperar a arribar al dia d'avui, quan ja
finalitza, i hem hagut de demanar una pròrroga per a la concessió de l'aparcament, per poder demanar
aquests informes que diuen que no van trobar. És que vostès a vegades pareix que volguessin que els hi
deixessin tota la feina feta. Haguéssim hagut de fer la feina dels quatre anys últims de l'última legislatura i
la feina dels quatre anys que vinguessin quan estiguessin vostès. Al final, també entenc jo que com a
govern municipal hauran de treballar i hauran de fer alguna cosa.”

Intervenció del Sr. Alcalde

“Gràcies, senyora Rehues. Li asseguro que fem més d'una cosa i qui no va fer bé les coses en este cas són
vostès, perquè vostès el que van fer va ser anunciar a bombo i plateret un avantprojecte de 5 milions
d'euros sense encarregar l'estudi econòmic, que és el que haurien hagut de fer des d'un principi, i a partir
de  saber  el  que  es  pot  arribar  a  demanar  en  una  nova  concessió,  fer  un  projecte  arquitectònic,  no
començar la casa per la teulada, sense planificació. No venent fum als tortosins i tortosines de dir  que
«farem una plaça que costarà 5 milions d'euros,  però vindrà algú i  ho farà gratis per a la ciutadania»,
perquè vostès no van fer cap pla de viabilitat sobre esta qüestió. Per tant, em sembla increïble que vostès
encara demanen al nou govern que haguéssim hagut de fer natros això, i de fet ho estem fent perquè
precisament vostès no ho van fer,  sabent que s'acabava la concessió.  És a dir,  el  lògic,  el  normal,  la
planificació, com vostè diu, és haver començat encarregant un estudi de viabilitat econòmica, no ara, sinó
fa tres anys. I a partir d'allí,  en funció d'aquest estudi de viabilitat econòmica, tirar endavant qualsevol
projecte des del punt de vista urbanístic. I vostès ho van fer al revés. Per tant, crec que no ho ha entès bé o
si ho ha entès bé i encara treu pit, crec que s'equivoca perquè qui no va fer bé la faena en este cas és el
seu govern municipal. I este govern ja ha fet este encàrrec. S'està treballant. Esperem tindre els resultats
econòmics d'un pla de viabilitat i tant de bo sortís que podem traure una concessió per 5 milions d'euros o
2.600.000 euros, perquè llavors podríem fer el que vostès diuen o van prometre, però la realitat sembla
que no serà així. Però en tot cas, quan tinguem este estudi l'aprovarem. I amb relació a la municipalització
que vostè ha comentat que es queda més tranquil·la, no sé si vostè estava a l'últim ple, però a l'últim ple
vam aprovar tot el tema de la municipalització, hi ha l'expedient. No sé si aquí no se'l va revisar. Ho deixava
ben clar que era una assumpció temporal de l'aparcament i que, en funció d'aquests estudis de viabilitat,
es podria acabar traient una altra vegada una concessió o es podria mantenir la municipalització.  Per tant,
no és una cosa que jo hagi anunciat, sinó que la vam debatre i la vam aprovar a l'últim ple. Té la paraula.”

Intervenció de la Sra. Rehues

“Sí, moltes gràcies. Vostè ens diu que nosaltres no vam fer la feina que haguéssim  hagut de fer fa tres
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anys. Vostès porten un any i tres mesos. Aquí es va fer un avantprojecte,  l'avantprojecte està fet. No és
que no es fes.  Una vegada  saps quin és el tipus de projecte que vols fer,  pots buscar un tipus d'estudi
econòmic per intentar que el  projecte sigui viable i que pugui entrar una concessió.  Així,  s'han fet dos
pàrquings més en aquesta ciutat, el de la plaça del Carrilet i el del carrer Montcada. És una pràctica que és
habitual, que és legal i que, per tant, no té… Que vostè ho faria diferent? Em sembla perfecte. Segurament
vostè i jo faríem moltes coses de manera diferent, però això no significa que el que vostè fa sigui millor que
el que faria jo o a la inversa. Simplement, li estic dient que vostè ara és l'alcalde de la ciutat de Tortosa. Fa
un any i tres mesos que està aquí i  em diu que ha demanat ara l'informe de viabilitat, però que l'hagués
hagut de demanar jo el de viabilitat econòmica, ara no, és igual. M'ha dit que l'ha demanat, però que
encara no el té. No sé quin dia el va demanar. No ho sabem. No ho ha dit. No ho puc saber. Què ha
demanat? fa uns mesos l'informe de viabilitat econòmica. D'acord, però és que potser l'hauria hagut de
demanar fa un any i tres mesos, i potser el dia d'avui ja el tindria, perquè vostè ja sabia que això passaria.
Vostè ja sabia que s'acabaria la concessió, fa un any i tres mesos la concessió encara no havia finalitzat.
Teníem temps de fer-ho, i s'hagués fet. No ho sabrem mai perquè no estàvem aquí, però jo li hagués dit
que s'hagués fet  perquè era la  intenció que se  seguia.  Vostès van tard i  com van tard  ara tenim un
pàrquing que estem assumint municipalment de manera temporal, perquè pel que he entès ara, pel que
m'han explicat, i que no tindrem cap millora perquè els costos que vostès preveuen no arriben als 4.000
euros. Per tant, aquesta temporalitat suposarà que els tortosins i tortosines no vegin cap millora en la
gestió de l'aparcament.”

Intervenció del Sr. Alcalde

“Senyora Rehues, vàries coses. La primera és que no anem tard, és a dir, quan este govern va arribar es va
trobar un avantprojecte de 5 milions d'euros sense cap estudi de viabilitat, i vam anunciar que el que
faríem seria  encarregar.  Així  ho  hem fet,  ho  hem encarregat  i  des  de fa  uns  mesos  s'està  treballant
precisament de manera externa  este estudi de viabilitat, i quan tinguéssim els números explicarem a la
ciutadania què es pot fer i què no es pot fer. Vostès van presentar un avantprojecte de 5 milions d'euros
sense que hi hagués cap estudi al darrere, des del punt de vista de viabilitat econòmica. Això és així i, per
tant, no es pot començar la casa per la teulada i dir, a més a més, que no costarà res  als tortosins i
tortosines perquè vindrà una empresa de fora i ho farà si no hi ha cap documentació econòmica que ho
avali. I el que ha fet este govern ha sigut això, encarregar, no ara, sinó fa mesos, i fa mesos que hi ha una
empresa que està treballant en això, analitzant quina és la situació de l'aparcament i quan tinguéssim este
resultat, que ben aviat esperem que se'ns pugui entregar, el que farem serà explicar-ho a la ciutadania i
llavors actuarem a la plaça d'Alfons de la manera que creguéssim oportuna i que poguéssim des del punt
de vista econòmic, més enllà de fer un anunci com va fer el seu govern. Per tant, entenc que vostès voten…
Em torna a demanar la paraula per al·lusions. Té l'última al·lusió.”

Intervenció de la Sra. Rehues

“Sí. Gràcies. Només li  volia dir que podem entrar en bucle i podem estar així tota la tarda. Que no és
necessari. He entès el  que em diu  vostè.  Per  vostè primer  s'havia de fer l'estudi  econòmic i  després
l'avantprojecte.  Per  a  nosaltres,  com  li  he  dit,  primer  es  podia  fer  l'avantprojecte  i  després  l'estudi
econòmic, que també li avanço que no calia externalitzar-ho, també es podia fer amb recursos propis de
l'Ajuntament, com es fa amb altres projectes. La seva decisió ha sigut externalitzar i encara no tenen la
resposta. Cap problema. Però igualment li continuo dient que van tard, però no perquè ho digui jo, sinó
perquè vostès fa un any i tres mesos que estan aquí. Sabien, fa 35 anys i quatre mesos, que s'acabava la
concessió  de  l'aparcament,  i  haguessin pogut  agafar  este  avantprojecte, l'haguessin pogut  modificar,
haguessin pogut intentar arreglar el que era l'aparcament soterrat i no arreglar la plaça, arreglar la plaça i
fer l'aparcament soterrat. Hi havia un munt de maneres, i vostès al final tindran un informe econòmic. Però
també li avanço ara, potser em fico on no em demanen, però jo també li dic que quan tingui un informe li
diran uns imports, però la seva feina, també com a Ajuntament, haurà de ser també buscar una manera
que pugui ser atractiva també per a les empreses a nivell de la concessió, com per exemple allargar-ho a
màxims anys, com s'ha de fer, aquesta tenia 35 anys. Ara, si no recordo malament, crec que són 25 o 30
els que permet la normativa. Per tant, s'ha de buscar les maneres perquè es pugui fer de la manera que
sigui més adequada. Gràcies.”

Intervenció del Sr. Alcalde

“Gràcies, senyora Rehues pels seus consells i estigui tranquil·la que l'empresa a qui hem contractat per a
que face este estudi econòmic, des de fa mesos que hi està treballant, coneix la normativa, coneix els
números de l'aparcament de la plaça Alfons XII i està treballant en això. Fixi's vostè que fa mesos que està
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treballant i, per tant, no és una qüestió de manca de planificació per este govern que ja sé que se li ha fet
llarg, que portem un any i tres mesos i, per tant, encara els hi queda molt de temps, però que vostès ho
havien d'haver fet abans i no començar la casa per la teulada, que és el que vam fer sortir en roda de
premsa a explicar projectes milionaris sense tenir cap finançament al darrere i sense tindre cap estudi de
viabilitat que ho avalés. I a més a més, en el traspàs que es va fer d'informació d'un govern a l'altre que va
durar 20 minuts, tampoc es va parlar sobre aquesta qüestió. En tot cas, estigui tranquil·la perquè este
govern  ho  resoldrà  i  quan  tinguéssim  estos  estudis  veurem  si  d'estos  5  milions  d'euros  que  es  van
prometre que no costarien res als tortosins i tortosines a través d'una concessió, era així o era precisament
d'una altra manera, que és el que tot apunta de la informació que de moment ens van arribant . A l'espera
que arribe l'informe definitiu o l'informe oficial que hem encarregat. Entenc que s'aprova…, és que tornem
a entrar en el bucle, senyora Rehues.”

Intervenció de la Sra. Rehues

“És  que  no  li  vull  entrar  sobre  això.  Li vull  entrar  perquè  vostè  demana  respecte,  però  després  fa
consideracions sobre si a mi se m'està fent llarg el seu any i els tres mesos, o si no se m'està fent llarg.
Home, què?”

Intervenció del Sr. Alcalde

“Poden, poden respectar.”

Intervenció de la Sra. Rehues

“Ho ha dit o no ha dit que se m'estan fent llargs? Cap problema.”

Intervenció del Sr. Alcalde

“Senyora Rehues! Primera, m'ha demanat per al·lusions i jo no li he donat la paraula, i vostè ha parlat. I a la
senyora Bel també li demano que no parli si l'alcalde no dona la paraula. I, en segon lloc, li estic dient que
si se li fa llarg, jo crec que això no és cap falta de respecte, si ho considera una falta de respecte, té la
meua consideració que no volia que anés en esta línia. Dit això, s'aprova aquest punt.” 

*-*-*

Sotmès l’assumpte a votació ordinària, el Ple de l’Ajuntament acorda aprovar la proposta amb onze vots a
favor, que suposa la majoria absoluta del nombre legal dels membres de la corporació, corresponents als
membres de la corporació dels grups municipals de MT–PSC–CP (7), ERC–AM (3) i CUP–AMUNT (1); i nou
abstencions corresponents als membres de la corporació del grup municipal de JUNTS (9). 

04 - DICTAMEN DE PROPOSTA D’ACORD D’APROVACIÓ DE RECONEIXEMENT EXTRAJUDICIAL DE CRÈDIT
D’OBLIGACIONS.

Per l’alcalde, Sr. Jordi Jordan Farnós, es presenta i se sotmet a debat del Ple el següent assumpte:

«Identificació de l’expedient

Expedient: 2024-INT-E0102-000003
Assumpte: Reconeixement extrajudicial de crèdits

Antecedents

Vist  el  decret  d’Alcaldia núm. 2674/2024, de data 20/08/2024, en el  que es resol  continuar amb el
procediment de reconeixement de les obligacions mitjançant l’aprovació d’un reconeixement extrajudicial
de crèdit (REC), així com els informes existents a l’esmentat expedient, procedeix iniciar la tramitació del
reconeixement extrajudicial de crèdit d’aquestes obligacions.

L’aprovació del  REC en cap cas esmena els defectes de l’expedient.  La seva finalitat  és únicament la
imputació en el pressupost corrent de les obligacions derivades de despeses compromeses indegudament.
No  obstant  això,  estan  en  disposició  de  ser  aprovats  per  trobar-se  degudament  conformats,  amb
consignació pressupostària suficient, mitjançant les degudes retencions de crèdit.
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Fonaments de dret

Base núm. 45 de les Bases d’execució del pressupost de l’exercici 2024.

De conformitat amb el dictamen de la Comissió Informativa de Governança Municipal, emès en sessió de
26 d’agost de 2024.

Al Ple d’aquest Ajuntament es proposa adoptar els següents ACORDS:

Primer.- Aprovar  el  reconeixement  extrajudicial  de  crèdit  de  les  obligacions  detallades  a  l'annex  de
l'expedient administratiu.

Segon.-  Autoritzar i comprometre la despesa i reconèixer les obligacions corresponents, per un import de
45.439,96 €.»

*-*-*

Intervenció del Sr. Alcalde

“I passem,  ara sí,  al  punt  4 i  5.  Estem parlant de dues propostes d'aprovació extrajudicial  de crèdits
d'obligacions. Són qüestions que també s'han dictaminat.  No sé si  la regidora d'Hisenda vol  comentar
alguna cosa. Té la paraula el senyor Ologaray.”

Intervenció del Sr. Ologaray

“Bé, gràcies. Primer que res, senyor Jordan, dues consideracions. Una, demanaria que la intervenció de la
senyora Bel consti en acta, perquè suposo que al no fer-se en micròfon no s'haurà escoltat i demanaríem
que així fos. I segona, només una puntualització de projectes milionaris en aquesta consideració negativa
que vostè fa, se n'han fet molts els darrers anys, sí, se n'han fet molts. El passat mandat es van aconseguir
43 milions d'euros de recursos supramunicipals.  Quan  es van a buscar els diners, es poden fer moltes
coses. Si no es va a buscar els diners, no es pot fer res. I en el tema que ens ocupa, al final, anem a parlar
ara  d'extrajudicial, perquè vostès avui porten el tercer i el quart extrajudicial. La realització de qualsevol
despesa per part d'un ajuntament està subjecte a un procediment específic. En primer lloc, cal que hi hagi
consignació pressupostària suficient per atendre la despesa. És a dir, que existeixi una partida on imputar
la despesa, i que aquella partida quedin prou recursos per a poder atendre la despesa. Després cal seguir
una tramitació administrativa que s'estructura en quatre fases:  autorització de la  despesa; disposició;
reconeixement  de  l'obligació  i  pagament  al  proveïdor.  Quan  s'han  realitzat  despeses  al  marge  d'este
procediment i sempre que l'Ajuntament reconegui que s'ha prestat el servei correctament, cal tramitar un
reconeixement extrajudicial de crèdit, que haurà de ser aprovat pel ple, que és el que estem fent avui. Les
causes poden ser molt diverses, com, per exemple que no s'ha fet la previsió suficient al pressupost o que
no s'ha pagat la factura durant l'any en curs. És a dir, la factura arriba el 2023, no es paga durant el 2023.
Pel motiu que sigui, arribem al 2024 i per pagar la factura cal aprovar el reconeixement extrajudicial de
crèdit. Que no s'enganyi ningú. D'extrajudicial sempre, sempre n'hi haurà, però hauria de ser amb imports
molt  modestos.  Per  exemple,  les  factures d'electricitat  del  mes de desembre,  que arriben a finals de
desembre o que arriben a principis de gener i, per tant, no es poden tramitar en l'any en curs. Evidentment,
són extrajudicials i s'han de pagar perquè és un servei que s'ha prestat.  Però fem un repàs a l'extrajudicial
dels darrers anys. El 2018 va ser de 123.000 euros; el 2019, de 151.000 euros; el 2020, de 233.000
euros; el 2021, de només 36.000 euros, una xifra increïblement bona, la millor de la història; i el 2022 va
ser de 203.000 euros, una mitjana de 150.000 euros l'any.  Evidentment, era molt baix, sobretot si ho
comparem amb aquells tres milions d'euros de factures al calaix que ens va arribar a deixar el tripartit
anterior. 

I què ha passat  este  2023 amb el retorn del tripartit? Que s'ha tornat a incrementar considerablement
l'extrajudicial.  Vostès  respecte a l'any passat,  multipliquen per 3,25 l'import de les factures que van a
extrajudicial i, si ho volen, respecte a la mitjana del darrer mandat, multipliquen per 4,40 les factures que
van  a  l'extrajudicial.  I  és  que  de  moment  ja  porten  pràcticament  700.000  euros  d'extrajudicial,
concretament 660.000 euros fins al dia d'avui. I per què dic de moment? Doncs perquè enguany, potser
per intentar-ho dissimular,  el  govern municipal ha fraccionat  l'extrajudicial i  el porta a trossets.  Avui,  a
setembre, nou mesos després de finalitzar l'exercici, ens porten el tercer i el quart expedient extrajudicial. 
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Per tant, li demanaria a l'alcalde que ens confirmés si estos són avui els últims extrajudicials, com seria
raonable, o si n'hi haurà algun  més. Ara, ho miréssim per on  ho miréssim, això no és una bona gestió
pressupostària, i més quan es tenen saldos bancaris que superen els 12 milions d'euros de tresoreria. Ho
vam reiterar fa poc en una moció que vam aprovar, l'Ajuntament està pagant malament i fora de termini els
proveïdors. I no ho fa perquè no tingui tresoreria, és a dir, perquè no tingui diners a la caixa. Ho fa perquè
s'està fent una mala gestió econòmica, una mala gestió pressupostària, perquè fins al juny de l'any passat
els proveïdors cobraven en temps i forma i l'extrajudicial estava a la mínima expressió. 

La realitat és que, malgrat tenir recursos, mirin quina paradoxa, l'Ajuntament paga tard i malament sense
complir terminis i l'extrajudicial s'ha incrementat un 300 %. I analitzem estès factures. Saben en quina data
van entrar a l'Ajuntament? Doncs són totes  del 2023 i n'hi ha fins i tot del setembre. Vostès no és que
arriben tard pagant les factures, és que al final semblen la Renfe. Haurà passat un any i encara no hauran
pagat els proveïdors. I això, per moltes excuses que vostès vulguin posar, només respon a la seva falta de
diligència. Els dos primers extrajudicials que van portar a aprovació no van fer ni qüestió, perquè és evident
que, com he dit, hi ha una part d'extrajudicial que és natural i propi de qualsevol administració. Però és que
ara ja no és això. Són factures que vostès no van saber gestionar dins el termini i en la forma escaient, la
majoria d'elles perquè no tenien consignació pressupostària  o perquè no s'havien fet correctament els
procediments. No votarem en contra perquè evidentment els proveïdors han de cobrar  i com més aviat
millor, però no podem validar aquesta mala gestió. Abans he dit que si hi havia un sinònim de tripartit era
el  de pujada d'impostos i  el  de càrrecs de confiança.  I  crec que podem afegir,  pel  que anem veient,
extrajudicials importants. I acabo reiterant la pregunta d'abans, si ens podria confirmar l'alcalde si hi haurà
més expedients extrajudicials.”

Intervenció del Sr. Alcalde

“Gràcies, senyor Ologaray. Té la paraula la senyora Viña com a regidora d'Hisenda.”

Intervenció de la Sra. Viña

“Gràcies, alcalde! Moltes gràcies per la seua lliçó, senyor Ologaray, sempre va bé aprendre i li agraeixo de
tot cor que ens il·lumini amb la seua lliçó i amb el que diu. Li ho dic amb tot el respecte i amb tot el carinyo.
Ja ho sap que sempre és bo aprendre i  ho ha explicat molt  bé, i  ha explicat molt  bé el  procediment.
Certament,  aquestes factures que portem avui a extrajudicial  són factures vinculades, la majoria,  a la
modificació  pressupostària  que vam fer  a  principis  d'estiu,  que com vostè  sap,  necessita  un mes  de
publicació per poder-la executar, que ha coincidit en el període del mes d'agost i, per tant, les portem ara,
que és el  més ràpid que les hem pogut portar.  Tal com li  he explicat jo en nombroses ocasions , esta
vegada  la  intervenció  ha  decidit  que  no  les  portaríem  totes  de  cop,  no  estes,  perquè  estes havíem
d'esperar a la modificació pressupostària. L'import puja molt perquè hi ha les factures del COPATE, que
també hem explicat en nombroses ocasions que no s'havien pogut incorporar perquè hi havia problemes a
l'hora de la interpretació de com s'havia de fer i  fins que no vam parlar les parts, els tècnics del Consell
Comarcal i els tècnics de l'Ajuntament, no ho vam poder resoldre. I a partir d'aquí vam fer la modificació
pressupostària. 

Val a dir que totes les altres factures del COPATE s'estan pagant en temps i en forma. I també per acabar
d'il·lustrar-li una mica les dades que ens posa, li actualitzaré i espero que li serveixi. El període mitjà de
pagament del segon semestre del 2024 a l'Ajuntament està en 19,2 dies. Per tant, no crec que aquest
Ajuntament vagi tard ni  malament,  i  segurament hem d'anar millor i  millorarem. I  aquest  és el  nostre
compromís i agraïm moltíssim tota la fiscalització que fa perquè sempre ens ajuda a millorar. Però que
sàpiga que estem treballant per resoldre aquestes dificultats, no perquè vostè ens ho diga, perquè volem
que els tortosins i les tortosines i les empreses que treballen per a este ajuntament cobrin prompte i cobrin
bé, i anem millorant i, per tant, anem millorant este període mitjà de pagament. I també ja parlarem de
l'extrajudicial l'any que ve, que serà el primer any que haurem estat en un any complet este govern, podent
gestionar el  pressupost. Per tant,  li  torno a agrair  sense cap  mena d'acritud i  sense que s'ho prengui
malament, totes les explicacions que m'ha fet i espero que l'aportació que li he fet jo li servisca també per
tindre una mica més el mapa de la situació de l'Ajuntament actualitzat. Gràcies.”

Intervenció del Sr. Alcalde

“Gràcies, senyora Viña. Té la paraula el senyor Ologaray.”
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Intervenció del Sr. Ologaray

“Gràcies, senyora Viña. No entraré en el qualificatiu inicial perquè crec que la defineix més a vostè que a
mi. Després ja parlarem de les factures del COPATE en el pròxim punt. No m'han respost la pregunta que
els he fet, si queden o no queden extrajudicials. I també serà casualitat que després d'insistir en comissió i
portar una moció al ple, ara el PMP es redueix. En tot cas, celebrem, celebrem que així sigui. No ens ha
comentat la dada general de l'Ajuntament. La setmana passada abans de festes,  estes dades no eren
públiques a la web municipal. Suposo que potser aquesta setmana ja ho són o les penjaran. En tot cas, tot
i que es va acabar el segon trimestre  el juny, encara no estaven actualitzades. Suposo que ho faran. I
home,  dic  que  quan  vostès  gestionen  l'any  complet  ja  faran  d'aquella  manera  els  extrajudicials  que
generen  els  últims  mesos  de  l'any.  Vostès  estan des  del  juny,  les  primeres  factures  que  trobem
d'extrajudicial  van  entrar  al  setembre.  Crec  que  no  podíem  pretendre  que  nosaltres  abans  del  juny,
paguéssim  una factura  que  va  entrar  al  setembre,  no? Per  tant,  jo  crec  que cal  ser  coherents.  Este
extrajudicial qui el genera és el seu govern municipal, no el govern anterior.  L'extrajudicial són aquelles
factures que no es paguen a final d'any. Per tant, no pot pretendre que al juny estiguessin pagades les
factures de final d'any. Perquè crec que això a tothom li queda clar. En tot cas, celebrar que el període
mitjà  de  pagament  es  redueixi  i  retorni.  Encara  no  són  aquelles  dates  amb  les  quals vam  deixar
l'Ajuntament quan vam sortir del govern municipal, però s'hi aproximen molt i, per tant, ho celebrem, ho
celebrem i, en tot cas, demanar això: si queden o no queden extrajudicials per a portar a aprovació en este
ple. Gràcies.”

Intervenció del Sr. Alcalde

“Gràcies, senyor Ologaray. La regidora d'Hisenda, també per al·lusions, li contestarà.”

Intervenció de la Sra. Viña

“Gràcies, senyor Ologaray. Si vol, li canto els períodes mitjans de pagament. Si no es vol esperar, perquè
sinó m'ho preguntarà. Per tant, ja li  dic que ens n'anem en un global de 43,56 dies, perquè tenim el
consorci turístic de la Ruta dels Tres Reis, que està a 191 dies, però tenim l'empresa pública d'aigües a
23,16, tenim Tortosasport a 21 dies, o tenim Tortosa Media a 9 dies, hi GESAT ha baixat ja a 82,72. Per
tant, anem millorant, no per les seves mocions, sinó per la feina que està fent este govern. És possible que
encara  tinguérem  algun  tipus  de  factura  o  aportació  extrajudicial,  però  intentarem liquidar-ho el més
ràpidament possible.”

Intervenció del Sr. Alcalde

“Moltes gràcies. Té la paraula el senyor Ologaray.”

Intervenció del Sr. Ologaray

“M'he quedat una mica atònit. És possible que tinguem una factura, però no ho sabem. És a dir, aquestes
factures que ara portem a extrajudicial van entrar l'any passat o van entrar a principi d'any, tenim una data
de registre. En tot cas, quan portin l'extrajudicial mirarem de quina data és aquesta factura, però si és
d'una data anterior al dia d'avui, vaja, jo crec que vostè ara estigui portant un extrajudicial, no sàpiga si
queden factures o no. Bé, suposo que diu això que expliquem que vostès no gestionen correctament les
finances d'este ajuntament. Agraeixo que m'hagi dit la xifra global del PMP, parla de 43,76 dies, el màxim
legal permès són 30 dies. Per tant, encara no estem dins del que hauríem d'estar. Però és que ara vostè ha
fet  un  discurs  triomfalista.  Home,  un  discurs  triomfalista.  Quan  van  arribar  vostès  a  govern  s'estava
complint el període mitjà de pagament. Són vostès qui el  més que dupliquen, i ara que l'han baixat una
miqueta, intenten vendre-ho com un èxit, home, no! El període mitjà de pagament estava correctament.
Vostès  el  van  incrementar.  Ara  l'han baixat  una miqueta.  Sí,  celebrem que  el  baixin.  Però  el  que  no
compartim és que s'hagués incrementat en aquell moment. Per tant, jo crec que voler donar lliçons aquí,
doncs bé, crec que els proveïdors que estan cobrant tard, i que així ho expressen, ja ho saben. Perquè al
final hi ha proveïdors que cobren tard, que seran segurament els que li han presentat aquesta factura que
ara mateix vostè no sap si està o no està. Aquest proveïdor encara no ha cobrat. Per tant, crec que la
pregunta és que és de sí o no, hi haurà més extrajudicial sí o no? Tenen ara factures entrades en aquest
este Ajuntament que hauran d'anar a extrajudicial sí o no? Gràcies.”
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Intervenció del Sr. Alcalde

“Gràcies, senyor Ologaray. Té la paraula la senyora Viña.”

Intervenció de la Sra. Viña

“Repeteixo, el període mitjà de pagament, perquè em sembla que no m'ha entès, 19,2 dies a l'Ajuntament,
Tortosa  Media  9  dies, Tortosasport,  21 dies.  I  l'empresa  pública  d'aigües 23 dies.  GESAT ha  millorat
després de la situació en què la vam trobar, i anem a 82 dies perquè…, també en podem parlar d'això. I el
Consorci de la Ruta dels Tres Reis, sap vostè que és un consorci format entre tres administracions i que
aquesta factura no la vol ningú i sabem com està. No m'interpreti que no la vol ningú, és que són factures
que s'han de gestionar i fan pujar el període mitjà de pagament. Per tant, a les  pròximes comissions  en
continuarem parlant, i continuarem estant damunt de tota la situació econòmica. I jo lliçons a vostè és
impossible que n'hi pugui donar. No es preocupi.”

Intervenció del Sr. Alcalde

“Té la paraula senyor Ologaray, per última vegada.”

Intervenció del Sr. Ologaray

“Sí, per tancar-ho. Simplement, torno a incidir, 43,76 dies el període mitjà de pagament global. El Consorci
dels Tres Reis, si no em falla la memòria, té un pressupost de seixanta mil euros. Sap com pot afectar això
a un pressupost de 90 milions d'euros? En res. Per això, si el període mitjà global és de 43,76 dies, no, no
ho vulgui imputar al Consorci dels Tres Reis, perquè una factura de dins d'un pressupost de 60.000 euros
el que incrementarà serà molt, molt, molt poquet. Per tant, la realitat és que ara mateix el període mitjà de
pagament global del grup Ajuntament, que són Ajuntament i societats, és de 43,76 dies, que el juny del
2023 era inferior a 30 dies, tal com marca la normativa i que vostès van incrementar. És que crec que no
hi ha més, són les dades que vostè mateixa m'acaba de dir. Per tant, simplement dir-li  això.”

Intervenció del Sr. Alcalde

“Té la paraula la senyora Viña.”

Intervenció de la Sra. Viña

“Gràcies. Jo tampoc no li  vull donar de lliçons a vostè, senyor Ologaray, però sap perfectament que la
mitjana es fa entre tots els grups de les empreses que formen part de l'Ajuntament. Evidentment, no per
l'import. Per tant, el que fa pujar la mitja dels dies és això.”

Intervenció del Sr. Alcalde

“Molt bé. Entenc que ja s'ha produït el debat sobre aquests punts i, per tant, hi ha 11 vots a favor, i la resta
de vots abstenció. I passem, ara ja sí, a l'últim punt, que és el sisè, que és … Sí? Per què em demana la
paraula senyor Ologaray?”

Intervenció del Sr. Ologaray

“Perquè no he entès que hi hagués un debat conjunt dels dos punts. Són dos punts per separat i nosaltres
teníem previst intervindre com a dos punts per separat.”

Intervenció del Sr. Alcalde

“Ho he  dit  al  principi  del  debat.  He dit  que el  punt  4  i  5  e ls  debatíem de manera  conjunta  amb el
reconeixement dels dos extrajudicials.”

Intervenció del Sr. Ologaray

“No ho havia entès així i entenc que no s'ha fet tampoc cap junta de portaveus per determinar-ho, a l'ordre
del dia anava així i li demanaria si em pot deixar intervindre en este cinquè punt de l'ordre del dia.”
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Intervenció del Sr. Alcalde

“Per tant, entenc que s'aprova el punt 4 amb tots els vots que abans he comentat. I per al punt cinquè
vostè vol també intervindre. Té la paraula.”

Intervenció del Sr. Ologaray

“Gràcies. Com he dit abans,  d'extrajudicials sempre n'hi ha, però hauria de ser d'imports molt modestos.
Este extrajudicial que porten aquí, i parlarem d'este en concret, perquè el d'abans no he volgut entrar al tall
de les factures perquè entenc que no corresponia, es va explicar tot el que s'havia d'explicar. Això el que
determina és que no s'ha fet una bona gestió pressupostària.  Al  final  torno a dir  el  que he dit  abans
l'Ajuntament està pagant malament i està pagant malament i fora de termini els seus proveïdors. 

Ara crec que correspon parlar de quines són aquestes factures que estan portant en este extrajudicial que,
com he dit, superarà els 700.000 euros perquè a hores d'ara encara no sabem si hi haurà més factures
d'extrajudicial o no? Però les que en concret són d'este extrajudicial que ara porten aprovació són més de
400.000 euros del COPATE. I això no són factures que arriben a final d'any. Són factures d'octubre,  de
novembre i de desembre, que haurien hagut d'estar pagades abans de final d'any. El COPATE, per a qui no
ho sàpiga, és el consorci que gestiona la brossa i residus urbans.  I per què no es van pagar les factures
quan tocava si van entrar correctament en temps i forma? Segurament per diversos motius. Un d'ells és
per falta de diligència, perquè al juliol va caducar el conveni que tenien amb el COPATE, i vostès no van
aprovar el nou conveni fins al mes de gener. Perquè no saben gestionar l'administració, perquè no tenen
l'interès necessari  perquè  tot això funcioni. El  que està clar és que no poden culpar d'això a l'anterior
govern municipal, perquè això sí que és fruit exclusivament de la seva gestió o de la seva inacció en la
gestió municipal. Senyora Viña, recorda que va dir vostè el 16 de maig en declaracions a Ebre Digital, quan
Junts per Tortosa ja vam denunciar este deute i vostè ens va acusar de ser destructius? Que no passava
res, que estos 400.000 euros es pagaven en un mes. Això ho va dir el 16 de maig. Estem al setembre,
quatre mesos després, i encara no s'ha pagat. És que estem parlant de factures de l'octubre del 2023, de
fa pràcticament un any.

A vostès qualsevol cosa que els expliquem ja els sembla que som destructius. Si no els aplaudim amb les
orelles som destructius, però hem de tindre clar, com també els tortosins i les tortosines tenen clar, que si
la realitat en este Ajuntament és un desastre, qui provoca el desastre són vostès, no Junts per Tortosa, que
només ho expliquem. Perquè això que van dient a la gent que no fan coses perquè Junts per Tortosa no els
deixa fer-les és  fals.  És una mentida  tan gran com la catedral  de Tortosa.  Vostès tenen una majoria
absoluta per a fer el que vulguen. Per tant, per al que volen, bé ho han fet. Ho hem vist abans en este ple i
els asseguro que si Junts per Tortosa tinguéssim alguna capacitat de bloquejar-los l'acció de govern, la
ciutadania no hauria hagut de pagar el seu increment d'impostos desmesurat, però no tenim esta capacitat
de bloquejar la seua acció de govern. Per tant, per molt que vostè ho expliqui a la ciutadania, això no és
veritat. Això ens pot agradar més o ens pot agradar menys, però és ben diferent que l'anterior mandat.
Llavors tots vostès sí que es posaven d'acord per a la contra i podien fer-ho perquè tenien l'aritmètica
possible. Van bloquejar, per exemple, l'ampliació de l'Auditori en dues ocasions. Esta que ara presumeixen
de fer amb els recursos que va aconseguir el nostre govern, però al final tot això l'únic que constata és una
realitat:  que  vostès  són  el  govern  de  les  excuses.  Què  passarà  ara  amb  aquestes  factures?  Que
incrementen la despesa pressupostària d'enguany per este concepte. I això què farà? Que vostès, d'aquí a
dos dies, ens diguin que han de tornar a apujar la taxa d'escombraries després d'aquell 28 %, que ja la van
incrementar l'any passat, perquè els costos han pujat. Però això serà perquè vostès concentren factures
del 2023 al 2024. És evident que el 2024 s'hauran gastat molt més que el 2023. Primer, perquè tres
mesos del 2023 els imputaran el  2024, i,  segon, perquè ara vostès ja no defensen els interessos de
Tortosa i accepten qualsevol preu que els imposa el COPATE. I és que vostès justifiquen l'increment dels
impostos en l'increment d'allò que els cobra el COPATE. Han anat a negociar amb el COPATE? Ha defensat
vostè, com a alcalde que és, que l'Ajuntament de Tortosa només ha de pagar pel servei que efectivament li
presten. Tots sabem quin és el passat recent del COPATE, un forat considerable,  amb mala gestió,  un
gerent que ara han fitxat vostès de forma poc regular a Esports, que no va planificar, per exemple, el
tancament de l'abocador, i una auditoria demolidora. Si volen, en podem parlar. Per tant, bona gestió al
COPATE, l'hagi fet qui l'hagi fet, i tots sabem quin president i quin gerent la van fer, no n'hi ha hagut. I este
pagament, en pràcticament un any de retard, genera uns interessos. El president del Consell Comarcal ens
va dir al darrer Consell d'Alcaldes que repercutirà a cada ajuntament els seus interessos. Senyor Jordan,
els interessos de demora de 400.000 euros sortiran cars i això és fruit d'esta mala gestió, perquè no és un
problema que l'Ajuntament no tingui diners per a pagar, com hem vist, és un problema d'esta incapacitat
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de gestió, de la seua incapacitat de gestió. Una mala gestió que tots els tortosins i les tortosines pagarem
de la nostra butxaca amb este increment d'impostos.

I com he dit abans, ens preocupa també la seua capacitat d'exigència respecte al COPATE, i les despeses
que es generen al COPATE i que repercuteixen directament als ciutadans. Vostè va acceptar que el COPATE
li cobri este 2024 un 22 % més que el que cobrava el 2023 per fer el mateix. No va protestar, va callar i va
obeir.  Segurament,  són  les  conseqüències  de  tenir  el  cul  llogat  a  molta  gent,  i  ho  hem  vist  també
recentment en el tema de les retribucions dels càrrecs polítics del COPATE. Unes retribucions que afecten,
entre  d'altres,  al  segon  tinent  d'alcalde,  que  més  que  doblat  la  retribució  que  percep  al  COPATE.  I
malauradament,  sembla  que  aquesta  falta  d'exigència  i  de  defensa  dels  interessos  de  Tortosa  és
precisament perquè el seu segon tinent d'alcalde ara ja està ben retribuït. Per a que la gent siga conscient,
vostès apugen les escombraries perquè el COPATE té un dèficit i els hi puja la factura. Després, malgrat el
dèficit, el COPATE planteja un increment dels càrrecs polítics, de les retribucions dels càrrecs polítics que
l’acabarem  pagant  amb l'increment  de  la  taxa  d'escombraries.  I  vostès  els ho  sembla  bé  i  hi  voten
favorablement. Sincerament,  algú pot  pensar  que  això  és  defensar  els  interessos  dels  tortosins  i  les
tortosines. Bé, de tots els tortosins i les tortosines, perquè és evident que algun tortosí sí que li defensa
l'interès. En tot cas, entenem que aquestes factures s'han de pagar com més aviat millor i per evitar que es
continuen generant interessos ens abstindrem, però el que no podem fer és avalar esta mala gestió seua,
que cada dia costa més i més diners als tortosins i a les tortosines.”

Intervenció del Sr. Alcalde

“Gràcies, senyor Ologaray, té la paraula la senyora Viña.”

Intervenció de la Sra. Viña

“Molt  breument  perquè  ja  he  parlat  d'este  punt,  perquè  jo  sí  que  havia  entès  que  els  debatíem
conjuntament i, per tant, ja hi havia entrat.  Puc fer referència a unes declaracions meues? les recordo
perfectament,  i  les recordo  perquè  les  vam  fer  en  resposta  a  unes  declaracions  seues  que  eren
absolutament  mentida,  a  les  quals  vostè  afirmava que l'Ajuntament  de Tortosa  devia  més  d'un milió
d'euros al COPATE i, per tant, la meua resposta, la recordo perfectament perquè venia generada d'una
informació falsa que vostè havia donat en una entrevista feta al canal Terres de l'Ebre. I estes factures
s'han  anat  incorporant.  S'ha  fet  la  tramitació  que  s'havia  de  fer  incorporant-les  a  la  modificació
pressupostària,  i  després  incorporant-les,  com  ja  he  explicat  abans,  a  l'extrajudicial, i  que  avui
definitivament faran l'últim pas i es pagaran. I les factures que tenim al corrent d'aquest any no tenen cap
retard  de  pagament  perquè,  a  més  a  més,  ja  li  he  dit  que  el  període  mitjà  de  pagament  d'aquest
Ajuntament compleix no només la normativa, sinó que cada vegada va millorant. Vostè m'entra ara en
temes del COPATE. Parla d'impostos. Les brosses són una taxa, no és un impost. És evident que qualsevol
que  faci  càlculs  de  costos  sap  perfectament  com  s'han  d'imputar  els  costos,  i  els  costos  s'imputen
anualment, i qualsevol que faci una anàlisi de costos sabrà que les factures eren de l'any passat i no les
incorporarà. Per tant, no emboliquem, per favor, i parlem en propietat perquè tothom sap el que pugen els
costos  d'enguany,  i  tothom  sap  que  les  factures  venen  de  l'any  passat,  i  així  estan  incorporades  a
l'extrajudicial. I si  este Ajuntament es va veure obligat a apujar la taxa de la brossa no va ser perquè el
COPATE no sé què, que el COPATE n'hauríem de discutir, i ho hauríem de discutir allí, perquè tot això que
mos diu aquí els ho diu als del COPATE quan estiguin allí i a veure què li contesten, perquè li ensenyaran
també els números, perquè es veu que no els ha vist, i veurà els resultats de l'any passat. I que, per cert,
parla vostè d'increments de sous, o no sé quina història. Em sembla que vostès estan governant al COPATE
i, per tant, ho hauran acordat entre tots. Dic jo, eh! No ho sé. No crec que sigui el Sr. Grau que està sol al
COPATE fent i desfent. Diria que allí tots els grups polítics estan governant junts i , per tant, els acords es
deuen prendre junts i el que vulgui discutir del COPATE ho discuteix allà. El que està clar és que aquí si es
van  haver d'apujar les taxes de la brossa, com ja vam explicar quan vam  haver d'aplicar i  aprovar les
ordenances és perquè no s'havia fet absolutament res per reduir les factures de la brossa, perquè no
s'havia fet absolutament res per poder reciclar més, i perquè no s'havia fet absolutament res perquè les
taxes d'este Ajuntament corresponguessin  als costos que generaven.  I  sap que s'havia de fer per  llei,
perquè aquesta llei ens obligava a fer una adaptació. I  vostès,  com venia període electoral,  i parlo de
vostès perquè vostè no estava com a regidor, però formava part del grup, no sé  quina història ens ha
explicat abans, per tant, hi estava vinculat. Vostè sap perfectament que no van fer res perquè estàvem en
període electoral i no quedava massa bé. I si haguérem fet la feina,  este Ajuntament no hagués hagut
d'apujar les taxes.”
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Intervenció del Sr. Alcalde

“Gràcies, senyora Viña. Té la paraula el senyor Ologaray.”

Intervenció del Sr. Ologaray

“Gràcies. Intentaré anar per punts. Començaríem parlant del que va dir la senyora Viña el 16 de maig: «En
un mes estes factures estaran pagades.» Estem a 3 de setembre, estes factures encara no estan pagades.
Al final pugen els costos d'enguany al COPATE i vostès diuen que pugen la taxa d'escombraries, per això, sí,
és evident. Els costos pugen un 22 %, senyora Viña, no em digui que no.  Agafi l'anterior conveni que hi
havia amb el COPATE, agafi el conveni actual i veurà que l'increment que hi ha de llavors a ara, ara són dos
milions d'euros, abans era 1.600.000 euros. Això és un 22 % d'increment. Això és aquí i a la Xina, no hi ha
discussió. L'increment és este. Vull dir, només cal agafar un import, l'altre i calcular l'increment. Per tant,
pugen un 22 % els costos pel mateix servei. I vostès ho van acceptar. Vostès no han anat a defensar els
interessos de Tortosa, i a dir «No estem d'acord amb este increment que servirà per a pagar els sous als
polítics.» Vostès no han protestat, vostès ho han acceptat. 

I senyora Viña, és que Junts per Tortosa no estem al COPATE. Junts per Tortosa no forma part del COPATE.
No hi ha cap representant de Junts per Tortosa al COPATE. Li he explicat a l'alcalde en altres plens, però
suposo que no hauré estat prou clar. Jo crec que els tortosins i les tortosines ho tenen clar, però com que
veig que encara no s'ha entès, doncs ho tornaré a explicar. Junts per Tortosa ens vam presentar a les
darreres  eleccions  en una  coalició.  Hi  ha  un  document  signat  per  diferents  partits  polítics  on  ens
presentem sota el  mateix  paraigua a les  eleccions municipals,  però som partits  diferents.  Per  això al
Consell Comarcal tenim un únic grup que es diu Junts pel Baix Ebre, que inclou representants de Junts per
Tortosa, d'Enlairem Deltebre i de Junts per Catalunya. Són tres partits polítics diferents que van signar una
coalició. I aquí cada partit actua amb la seva independència. Junts per Tortosa, quan haguem de defensar
els interessos de Tortosa, no estarem sotmesos a cap partit. Defensem els interessos de Tortosa.  En canvi,
no és el mateix que passa, per exemple, en la llista dels socialistes. L'alcalde i els seus companys regidors
es van integrar a la llista dels socialistes. No van fer una coalició entre Movem Tortosa i el PSC, encara que
el nom del grup municipal posin el que consideren, com així és, formalment a efectes jurídics són tots
regidors del PSC, igual com al Consell Comarcal, el senyor Vallespí, és conseller comarcal del PSC. I això no
és que ho digui jo, és que ho va determinar secretaria i ho va confirmar el mateix president. I no passa res.
El Sr. Vallespí és el polític de la sala que ha passat per més partits. I, per tant, esta és la diferència. Una
cosa és una coalició i una cosa és integrar-se dintre d'una llista i, per tant, ja li dic, i li puc tornar a repetir
les vegades que faci falta, que no hi ha cap representant de Junts per Tortosa al COPATE. Però sap qui sí
que forma part del govern del COPATE? El Sr. Grau. Que una de les primeres mesures que han fet, tot i la
dificultat econòmica, han estat incrementar les retribucions, arribant a duplicar la partida.  Per tant, això és
el que s'està fent al COPATE, i això és el que nosaltres no podem avalar que es faci al COPATE i, per tant,
natros  no  vam  votar  a  favor  d'esta  modificació  pressupostària,  com  sí  que  van  fer  altres  consellers
comarcals.  Perquè  natros,  quan  hem  de  defensar  els  interessos  de  Tortosa,  estem  defensant  els
interessos de Tortosa i no mos estem amagant o no assistint a aquelles reunions. Al final, vostès avui
porten  les factures del COPATE per valor de 400.000 euros, que fa quasi un any que s'haurien d'haver
pagat i, al final, per la seua inacció, tots els tortosins i les tortosines pagarem els interessos de demora,
que això no respon a res més que a esta mala gestió, perquè tenien els diners per pagar-les i perquè no les
van pagar. En canvi, sí que van aprovar este increment dels càrrecs polítics del COPATE. Este mandat s'han
més que doblat les retribucions. I des que va entrar a governar el tripartit al COPATE, el 2019, han passat
de 30.000 euros anuals per  als càrrecs polítics a més de 120.000 euros enguany. En cinc anys han
quadruplicat  la  partida  de  retribucions  polítiques. Jo  crec  que  ja  queda  clar  per  què  el  nostre  grup
municipal, els nostres governs anteriors, van  abaixar un 14 % la taxa de recollida d'escombraries i,  en
canvi, vostès l'han incrementat un 28 % l'any passat. Per la mala gestió de l'expresident i exgerent  del
COPATE, per la mala gestió econòmica de l'Ajuntament, que els obligarà a pagar interessos i perquè han de
pagar la pujada dels sous. Gràcies.”

Intervenció del Sr. Alcalde

“Gràcies, senyor Ologaray. Entenc que ha tornat a fer el mateix discurs que abans. Que també veig que el
té escrit i que la senyora Viña ja també li ha dit exactament el mateix i , per tant, per no entrar en un bucle
una altra vegada, després de totes aquestes frases que suposo que comunicativament no li  interessa
col·locar, passem a la votació i en este sentit entenc que es reprodueix el sentit de vot d'abans.”

*-*-*
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Sotmès l’assumpte a votació ordinària, el Ple de l’Ajuntament acorda aprovar la proposta amb onze vots a
favor, que suposa la majoria absoluta del nombre legal dels membres de la corporació, corresponents als
membres de la corporació dels grups municipals de MT–PSC–CP (7), ERC–AM (3) i CUP–AMUNT (1); i nou
abstencions corresponents als membres de la corporació del grup municipal de JUNTS (9).

05 - DICTAMEN DE PROPOSTA D’ACORD D’APROVACIÓ DE RECONEIXEMENT EXTRAJUDICIAL DE CRÈDIT
D’OBLIGACIONS.

Per l’alcalde, Sr. Jordi Jordan Farnós, es presenta i se sotmet a debat del Ple el següent assumpte:

«Identificació de l’expedient

Expedient: 2024-INT-E0102-000004
Assumpte: Reconeixement extrajudicial de crèdits

Antecedents

Vist  el  decret d’Alcaldia núm. 2729/2024, de data 23/08/2024, en el  que es resol continuar amb el
procediment de reconeixement de les obligacions mitjançant l’aprovació d’un reconeixement extrajudicial
de crèdit (REC), així com els informes existents a l’esmentat expedient, procedeix iniciar la tramitació del
reconeixement extrajudicial de crèdit d’aquestes obligacions.

L’aprovació del  REC en cap cas esmena els defectes de l’expedient.  La seva finalitat  és únicament la
imputació en el pressupost corrent de les obligacions derivades de despeses compromeses indegudament.
No  obstant  això,  estan  en  disposició  de  ser  aprovats  per  trobar-se  degudament  conformats,  amb
consignació pressupostària suficient, mitjançant les degudes retencions de crèdit.

Fonaments de dret

Base núm. 45 de les Bases d’execució del pressupost de l’exercici 2024.

De conformitat amb el dictamen de la Comissió Informativa de Governança Municipal, emès en sessió de
26 d’agost de 2024.

Al Ple d’aquest Ajuntament es proposa adoptar els següents ACORDS:

Primer.- Aprovar  el  reconeixement  extrajudicial  de  crèdit  de  les  obligacions  detallades  a  l'annex  de
l'expedient administratiu.

Segon.-  Autoritzar i comprometre la despesa i reconèixer les obligacions corresponents, per un import de
428.743,61 €.»

*-*-*

Els punts 4 i 5, es debaten conjuntament al punt 4.

*-*-*

Sotmès l’assumpte a votació ordinària, el Ple de l’Ajuntament acorda aprovar la proposta amb onze vots a
favor, que suposa la majoria absoluta del nombre legal dels membres de la corporació, corresponents als
membres de la corporació dels grups municipals de MT–PSC–CP (7), ERC–AM (3) i CUP–AMUNT (1); i nou
abstencions corresponents als membres de la corporació del grup municipal de JUNTS (9).

PLANIFICACIÓ DEL TERRITORI

06 –  DICTAMEN DE PROPOSTA D’ACORD D’APROVACIÓ PROVISIONAL DE LA MODIFICACIÓ PUNTUAL DEL
POUM CONSISTENT EN LA MODIFICACIÓ FITXA NÚM. 120 DEL CATÀLEG D’EDIFICIS I CONJUNTS URBANS I
RURALS DE CARÀCTER HISTÒRIC, ARTÍSTIC I AMBIENTAL DEL MUNICIPI DE TORTOSA, COL·LEGI SANT JOSEP.

Per l’alcalde, Sr. Jordi Jordan Farnós, es presenta i se sotmet a debat del Ple el següent assumpte:
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«Vist que aquest Ajuntament de Tortosa va aprovar inicialment en sessió plenària la modificació puntual del
POUM consistent  en la  modificació fitxa  núm.  120 del  catàleg  d’edificis  i  conjunts  urbans i  rurals  de
caràcter històric, artístic i ambiental del municipi de Tortosa Col·legi Sant Josep.

Vist que durant el període d’exposició pública d’un mes amb la publicació del corresponent edicte al BOPT
núm. CVE-2022-09798 de data 10 de novembre del 2002 i diari l’Ebre de data 18 de novembre del 2022,
no s’han presentat al·legacions o reclamacions envers l’esmentat acord d’aprovació inicial.

Vist que havent-se sol·licitat informe al Departament de Cultura de la Generalitat de Catalunya, la Comissió
Territorial del Patrimoni Cultural de les Terres de l’Ebre, en sessió de data 10 de juliol de 2024  ha adoptat
l’acord d’autoritzar la modificació puntual condicionada al compliment d’una sèrie de prescripcions.

Vista la documentació tècnica de la modificació puntual per la seva aprovació provisional redactada pels
serveis tècnics municipals i l’informe emès per l’arquitecte municipal de data 2 d’agost de 2024 on es
conclou  que  l’esmentada  documentació  tècnica  recull  les  prescripcions  i  dóna  compliment  a  l’acord
adoptat  en sessió de data 10 de juliol de 2024 per la Comissió Territorial del Patrimoni Cultural de les
Terres de l’Ebre.

Dictaminada  la  present  proposta  en  la  sessió  de  la  Comissió  Informativa  de  Planificació  al  Territori
celebrada en data 27 d’agost de 2024.

Atès el que disposen els articles 85 i 96 del decret  legislatiu 1/2010 de 3 d’agost pel qual s’aprova el Text
Refós de la llei d'urbanisme, en part modificats per la Llei 3/2012 de 22 de febrer,i l’article 47.2.ll) de la
Llei  7/1985, de 2 d’abril,  reguladora de les bases de règim local,  amb el  vot favorable de la  majoria
absoluta del nombre legal dels membres de la Corporació.

Al  Ple d’aquest Ajuntament proposo l’adopció del següent A C O R D:

Primer.-  Aprovar provisionalment la modificació puntual del POUM consistent en la modificació fitxa núm.
120 del catàleg d’edificis i conjunts urbans i rurals de caràcter històric, artístic i ambiental del municipi de
Tortosa Col·legi Sant Josep, de conformitat amb la documentació tècnica  redactada pels serveis tècnics
municipals .

Segon.- Trametre  l’expedient  complet  a  la  Comissió  d’Urbanisme  de  les  Terres  de  l’Ebre  per  la  seva
aprovació definitiva, si s’escau.»

*-*-*

Intervenció del Sr. Alcalde

“Passem  al  punt  número  6,  de  Planificació  del  Territori.  En  este  cas,  dictamen  de  proposta  d'acord
d'aprovació provisional de la modificació puntual del POUM, consistent en la modificació de la fitxa número
120 del catàleg d'edificis i conjunts urbans i rurals de caràcter històric, artístic i ambiental del municipi de
Tortosa, Col·legi  de Sant Josep.  Per explicar  esta proposta  té la paraula la  regidora d'Urbanisme,  Pilar
Caballé.”

Intervenció de la Sra. Caballé

“Gràcies. Per part de l'Ajuntament es va aprovar inicialment en sessió plenària la modificació puntual del
POUM, consistent en la modificació de la fitxa número 120 del catàleg d'edificis i conjunts urbans i rurals
de caràcter  històric,  artístic  i  ambiental  del  municipi,  corresponent  al  Col·legi  Sant  Josep.  Després  de
l'exposició pública d'un mes per edicte al Butlletí Oficial de la Província de Tarragona i al diari  L'Ebre, no
s'han presentat al·legacions o reclamacions amb relació a l'acord d'aprovació inicial. El passat 10 de juliol,
la Comissió Territorial de Patrimoni Cultural de les Terres de l'Ebre va acordar autoritzar la modificació
puntual  condicionada  al  compliment  d'una  sèrie  de  prescripcions.  Per  l'informe  emès  per  l'arquitecte
municipal el  passat  2  d'agost,  la  documentació  tècnica  recull  les  prescripcions  i  dona  compliment  a
l'esmentat  acord de la  Comissió  de Patrimoni.  El  passat  27 d'agost  es va dictaminar per  la  Comissió
Informativa de  Planificació del  Territori. Vist això, els acords que portem a votació són dos. El primer és
l'aprovació  provisional  de  la  modificació  puntual  de  la  fitxa  número  120 que he dit  anteriorment,  de
conformitat amb la documentació tècnica redactada pels serveis tècnics municipals.  I el segon punt és
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trametre l'expedient complet a la Comissió Territorial d'Urbanisme de les Terres de l'Ebre per a la seva
aprovació definitiva, si s'escau.”

Intervenció del Sr. Alcalde

“Molt bé senyora Caballé. Entenc que hi ha intervenció per part de la CUP. No n'hi ha. I per part del grup de
Junts per Tortosa, el senyor Pedret.”

Intervenció del Sr. Pedret

“Gràcies, alcalde; regidores, regidors. Avui porten a aprovació un expedient que arriba molt tard i que a
més, ja us avanço que no compartim, perquè renuncien a fer un pavelló al Rastre i es queden en una sala
esportiva. I ho fan a partir d'un expedient que iniciem l'anterior mandat i que vam portar a l'aprovació inicial
aquí al ple el 7 de novembre de 2022. Quan vam començar a treballar en el projecte per fer un pavelló a
Josepets, en un primer moment,  Patrimoni  ens va demanar reduir  l'àmbit  d'afectació que protegia les
cases del carrer Callao, cosa que seguim sense compartir perquè no són part de l'edifici històric del Col·legi.
Amb tot, vam cedir i, modificat el projecte, vam arribar a un acord amb Patrimoni. Una resolució que entra
al registre d'aquest Ajuntament el dia 14 de juny de 2023. Un acord que era favorable i que permetia
poder fer un pavelló esportiu,  no com el que ara fan vostès, que és una sala esportiva. En definitiva,
acabarà sent  un gimnàs.  Per  tant,  tenim un acord favorable a Patrimoni  per fer  un pavelló,  un acord
adoptat per Patrimoni el dia 1 de juny de 2023 i que va arribar el 14 de juny del 23 en este Ajuntament. Un
acord que tinc aquí i on diu que s'informa favorablement per a l'enderroc parcial i edificació del pavelló
poliesportiu i sala polivalent al col·legi dels Josepets. Un acord que vostès no van voler continuar. Com
suposo que se'n recorda des del 17 de juny del 23, vostè és l'alcalde, i què ha fet en este any i quasi tres
mesos?  Reduir  el  projecte  i  no  donar  resposta  a  les  necessitats  del  barri  ni  de  l'esport.  Només han
aconseguit  allargar  un any més la realització del  projecte fins al  març del 26.  Ara volen fer una sala
esportiva que no dona resposta a la subvenció que el nostre govern havia aconseguit per a esta actuació.
Vull recordar que, com saben, el nostre govern va aconseguir, gràcies al diputat de Madrid Sr. Ferran Bel,
un milió i  mig d'euros per  construir  un pavelló esportiu al  centre històric en  este emplaçament,  i  això
donava resposta a dues necessitats de la ciutat: continuar amb la recuperació del centre històric, generar
equipaments  i  generar  dinamització  econòmica  al  centre  històric. Perquè  un  pavelló  esportiu  genera
activitat social i econòmica durant tots els dies de la setmana, en concret durant les tardes i també en cap
de setmana. També per donar resposta als clubs esportius de la ciutat. I és evident que en un milió i mig
d'euros no en tenien prou i calia fer una aportació pròpia per part de l'Ajuntament, i més ara amb la pujada
d'impostos i l'aportació extraordinària de l'Estat, tenen 5 milions i mig d'euros més a les arques municipals.
Per tant, disposen de més recursos econòmics dels que teníem natros i podrien afrontar la construcció
d'un pavelló esportiu. Per tant, estem davant d'una renúncia per part d'este govern. Estem davant d'un
projecte gens ambiciós que no compartim, perquè renuncien a tenir un pavelló al Josepets, canvien la
finalitat de la subvenció que vam aconseguir i no donen resposta als clubs esportius de la ciutat. I el que és
més greu, no fan res per dinamitzar i millorar el centre històric que cada dia està pitjor. És per això que hi
votarem en contra.”

Intervenció del Sr. Alcalde

“Gràcies,  senyor  Pedret.  Bé,  algunes al·lusions,  l'avantprojecte que ens vam trobar del  seu govern de
pràcticament 6 milions d'euros,sí que tenia una subvenció d'1,5 milions d'euros, però com passa amb el
projecte milionari de 5 milions d'euros de la plaça Alfons, o passa amb tants de projectes que es van
presentar abans de les eleccions, al final necessiten finançament i, per tant, miracles a Lourdes. En este
cas, el que ha fet este govern durant estòs 12 mesos ha sigut posar ordre  a este projecte faraònic que
vostès van presentar pactant en Madrid una modificació de la subvenció i,  per tant, actuarem  amb un
pavelló més petit des del punt de vista esportiu, rehabilitant també tres naus del centre. I a més a més,
també estem treballant perquè el Col·legi Sant Josep, l'antic col·legi és molt extens, en altres solucions que
vagin més enllà d'estos usos esportius. També li recordo que han projectat una nau esportiva nova per
donar resposta de manera més ràpida a les diferents entitats que necessiten, com vostè sap, perquè va
ser també tècnic durant molt de temps de Tortosasport, les entitats de la nostra ciutat.  I al nucli antic
també hi  estem actuant  i  actuarem.  I  li  recordo que  acaba de  dir  que  no  estem fent  res.  Que hem
aconseguit ser una de les 20 ciutats elegides per a tirar endavant este projecte de Barris amb futur i, per
tant, vinculada a la nova futura Llei de Barris. En tot cas, el que avui portem aquí  a aprovació no és el
projecte en si, que entenc que no comparteixen, sinó la descatalogació d'una part del col·legi, i  el que
estem fent, a diferència del que vostès van proposar  al seu dia, que era enderrocar una gran part del
col·legi, enderrocar només una nau, que és la que ja està en mal ús i que, a més a més, des del punt de
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vista  patrimonial,  com  vostè  molt  bé  ha  dit  des  de  Patrimoni,  s'accepta  que  només  esta nau  siga
enderrocada tenint en compte el valor patrimonial del Col·legi. Per tant, entenc que el seu vot és en contra i
que la resta de regidors i regidores votaran a favor. Em demana la paraula per al·lusions, té la paraula.”

Intervenció del Sr. Pedret

“Gràcies, alcalde. Bé, celebro que avui ha dit  5 milions d'euros. Cada vegada que parla en premsa hi
afegeix un milió, va dir 6, va dir 8 milions, avui n'ha dit 5. Ho celebrem. Que sigui així. Vostè va apujar els
impostos. Vostè té recursos econòmics per  a fer-ho. Disposa d'un milió  i  mig  d'euros per  fer-ho.  Jo  li
garanteixo que nosaltres al govern ho haguéssim fet,  i  sense pujar els impostos. Sobta que vostè ara
renunciï a aquest pavelló de Josepets, quan en campanya portava una proposta exacta, o gairebé exacta a
la que portàvem natros. El que tenim clar és que qui no ho portava el seu programa electoral era el seu
company de govern, Esquerra Republicana, i que, per tant, han tingut més pes les tres regidores d'Esquerra
que els set del Partit Socialista. Gràcies.”

Intervenció del Sr. Alcalde

“Gràcies, senyor Pedret. No he dit 5 milions d'euros  amb relació al projecte de la plaça Alfons, i he dit
pràcticament 6 milions en l'avantprojecte o projecte bàsic, que no vol dir definitiu i que, per tant, encara
hagués pujat més en haver d'enderrocar una part dels antics patis i part de la muntanya dels Josepets per
encabir allí dintre aquell pavelló que vostès van presentar. En tot cas, actuarem amb usos esportius fent
un pavelló segurament més modest, però que també quedarà més integrat al barri. I també, com li he dit,
estem treballant amb altres usos per al mateix col·legi i també amb aquesta nau esportiva que abans li
comentava. Em torna a demanar la paraula. Té la paraula.”

Intervenció del Sr. Pedret

“Només rectificar-li. Vostès el que porten ara al projecte no és un pavelló esportiu, és una sala esportiva, és
molt diferent un pavelló esportiu d'una sala esportiva. En tot cas, l'invito que consulti dins d'Esports de la
Generalitat les diferències d'aquestes sales.”

Intervenció del Sr. Alcalde

“Gràcies, senyor Pedret. Ho coneixem a la perfecció. Ho hem estat treballant amb el Ministeri d'Esports a
nivell de l'Estat, mirant la normativa catalana i, per tant, actuarem amb estos usos esportius i, per tant, el
Col·legi Sant Josep sí que hi haurà activitat esportiva. I també, com he dit, estem buscant més solucions
per a, sobretot, els entrenaments  de les diferents entitats esportives de la nostra ciutat en aquesta nau
que vostè ja sap que també vam portar a votació i que, per cert, el seu grup hi va votar en contra, com va
sent habitual en pràcticament tot allò que proposem.”

*-*-*

Sotmès l’assumpte a votació ordinària, el Ple de l’Ajuntament acorda aprovar la proposta amb onze vots a
favor, que suposa la majoria absoluta del nombre legal dels membres de la corporació, corresponents als
membres de la corporació dels grups municipals de MT–PSC–CP (7), ERC–AM (3) i CUP–AMUNT (1); i nou
vots en contra corresponents als membres de la corporació del grup municipal de JUNTS (9).

*-*-*

I sense cap més assumpte per tractar,  el  senyor president aixeca la sessió a les  dinou hores i  vint-i-cinc
minuts, de la qual, com a secretari, estenc aquesta acta.

El secretari accidental Vist i plau
sgMGE L’alcalde

sgJJF
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